

ကောင်းမှုကို ပြုလုပ်ဆည်းပူး

အနည်းငယ်သောကောင်းမှုသည် ငှါအား အကျိုးရောက် လိမ့်မည်မဟုတ်ဟု မထီမဲ့မြင် မအောက်မေ့ရာ။ မိုးရေ ပေါက်သည် ကျဖန်များလတ်သော် ရေအိုးသည် ပြည့်တိသကဲ့သို့ ပညာရှိသည် အနည်းငယ်၊ အနည်း ငယ်မျှသော ကောင်းမှုကို ပြုလုပ်ဆည်းပူးဖန်များ လတ်သော် ကောင်းမှုဖြင့် ပြည့်၏။

ပါပဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၂၂)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်း များဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

ပြည်တွင်းကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို လုံလောက်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းဖြင့် ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုများကို ဖြေရှင်းနိုင်

ပြည်ပအစားထိုးသွင်းကုန်များကို မိမိနိုင်ငံအတွင်း၌ အရည်အသွေးမီ ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် ပြည်ပသို့ တင်ပို့ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ကောင်းမွန်လာမည်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၈

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်း တွင် မွန်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းရှင်များအား မော်လမြိုင် မြို့ရှိ ပြည်နယ်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံ၍ ဒေသ တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် ဆွေးနွေးပြောကြား သည်။

အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ ကောင်စီတွဲဖက် အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြ သည့် ဦးဝင်းရှိန်၊ ဒေါက်တာကဇော်၊ ဦးတင်ထွဋ်ဦး၊ ဦးလှမိုး၊ ဒေါက်တာ ချာလီသန်း၊ ဦးအောင်နိုင်ဦးနှင့် မွန်ပြည် နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော်လင်းထွန်း၊ ညွှန်ကြား ကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမောင်မောင်အေး၊ ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီး များ၊ အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ မွန်ပြည်နယ်ရှိ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး(MSME) လုပ်ငန်းရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် မော်လမြိုင်မြို့ရှိ ပြည်နယ်ခန်းမ၌ ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများကို လေ့လာကြည့်ရှုစဉ်။

ယနေ့ ဖတ်စရာ

ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုများကို ကောင်းစွာ မထိန်းသိမ်းနိုင်ပါက ၂၀၉၀ ပြည့်နှစ် တွင် သမုဒ္ဒရာများ၏ အပူချိန်လေးဆ ခန့် မြင့်တက်လာနိုင်

စာမျက်နှာ » ၁၃



မြန်မာနိုင်ငံက ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့ ဆန်တင်ပို့ရာ၌ ဆန်အရည်အသွေးကို ကြပ်မတ်စစ်ဆေးမှုဖြင့် တောင်သူ၊ စက်ပိုင်၊ ကုန်သည်နှင့် ကုမ္ပဏီများ အဆင်ပြေသော နှစ်တစ်နှစ်အဖြစ် ရပ်တည်

စာမျက်နှာ » ၁၅

အချုပ်ပို (၈) မျက်နှာပါရှိ

ယနေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာတွင် (၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနား၊ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်ပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲ အခမ်းအနားပုံရိပ် များကို အချုပ်ပို (၈) မျက်နှာဖြင့် ဖော်ပြထားပါသည်။

မြောက်

ကလေးငယ်များအားစောင့်ရှောက်မြှင့်တင်

မျက်မှောက်ကာလ၌ ရှင်သန်ရပ်တည်နေသော ကလေးသူငယ်များသည် အနာဂတ်ကို ပုံဖော်ကြမည့် အနာဂတ်တွင် ကောင်းမွန် ဆိုးမွေတို့ကို ဖန်တီးကြမည့်သူများဖြစ်သည်။ ကောင်းမွန်သောအနာဂတ်ကို ပုံဖော်တည်ဆောက်နိုင်ရန်အတွက် မျက်မှောက်ကာလရှိ ကလေးသူငယ်များ၏ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာအောင် ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ပြီး အကြောင်းအမျိုးမျိုးဖြင့် နိမ့်ကျနေသောကလေးငယ်များကိုလည်း စောင့်ရှောက်ကူညီပေးမပေးရမည်ဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာပေါ်တွင် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုအကျိုးဆက်ကြောင့် ကလေးလုပ်သားများ နှစ်စဉ်များပြားလာသည်။ စစ်တမ်းများအရ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု တစ်ရာခိုင်နှုန်းတိုးလာသည်နှင့်အမျှ ကမ္ဘာပေါ်ရှိနိုင်ငံများ၌ ကလေးအလုပ်သမား အနည်းဆုံး ၈ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းရှိလာသည်ဟု သိရှိရသည်။ လူ့အသိုင်းအဝိုင်းအတွင်း၌ ကလေးလုပ်သား ၁၀ ယောက်တွင် ကလေးအလုပ်သမား တစ်ယောက်ရှိနေသည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာပေါ်၌ ကလေးအလုပ်သမား စုစုပေါင်း ၁၅၂ သန်းရှိပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကလေးအလုပ်သမား စုစုပေါင်း သန်း ၁၆၀ ရှိလာသဖြင့် လေးနှစ်အတွင်း ကလေးအလုပ်သမား ရှစ်သန်းကျော်တိုးလာသည်ဟု စစ်တမ်းများတွင် ဖော်ပြထားသည်။

အဆိုပါကလေးအလုပ်သမား စုစုပေါင်းအနက်မှ ၆ ဒသမ ၅ သန်းသည် အန္တရာယ်ရှိသော လုပ်ငန်းခွင်များ၌ အလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြသည်ဟု ဆိုထားသည်။ ငတ်မွတ်ခေါင်းပါးမှု၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်အမျိုးမျိုး ကြုံတွေ့ရမှု၊ စစ်ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်ပေါ်လာမှုများ၏ နောက်ဆက်တွဲအကျိုးဆက်တွင် ကလေးလုပ်သားများ၏ လူမှုဘဝများထိခိုက်မှုများပြားလာသည်။ မျက်မှောက်ကာလတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ နောက်ဆက်တွဲအကျိုးဆက်ကြောင့် လူမှုအသိုက်အဝန်းမိသားစုများတွင် ကလေးအလုပ်သမားပြဿနာများကြီးမားလာပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း၌ ကလေးအလုပ်သမား ၈ ဒသမ ၉ သန်းနီးပါးရှိလာခဲ့သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနောက်ဆက်တွဲအကျိုးဆက်ကြောင့် စီးပွားရေးထိခိုက်မှု ပြဿနာများရှိလာခဲ့ပြီး မိသားစုများဝင်ငွေထိခိုက်ရာမှ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုမြင့်မားလာပြီး မိသားစုရှင်သန်ရပ်တည်နိုင်မှုအတွက် ကလေးအလုပ်သမားများ တိုးပွားလာသည်။ ကလေးငယ်များမှာ လုပ်ငန်းခွင်များထဲသို့ မလွှဲသမရှောင်သာ ရောက်ရှိသွားပြီး လုပ်အားခေါင်းပုံဖြတ်ခံရခြင်း၊ အနိုင်ကျင့်နှိပ်စက်ခံရခြင်း၊ အန္တရာယ်ရှိသောလုပ်ငန်းများ၌ အတင်းအကျပ်စေခိုင်းခံရခြင်း၊ အထူးသဖြင့် အားနည်းသည့် မိန်းကလေးငယ်များ စိုက်ပျိုးရေးနှင့်အိမ်အကူလုပ်ငန်းများတွင် ခေါင်းပုံဖြတ်အနိုင်ကျင့်မှုခံရခြင်းများနှင့် ကြုံတွေ့နေရသည်။ ကလေးအလုပ်သမား အများစုအနေဖြင့် လူမှုအကာအကွယ်အထောက်အပံ့များ မဖြစ်မနေလိုအပ်လာသည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အလေးပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကလေးအလုပ်သမားပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့်လုပ်ငန်းစီမံချက်ကို ၂၀၁၉ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အထိ ငါးနှစ်တာကာလတိုစီမံချက်ကို ရေးဆွဲဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး အမျိုးသားအဆင့် ကလေးအလုပ်သမားပျောက်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကော်မတီများ၊ အခြားသောအဖွဲ့အစည်းများနှင့် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ ချိတ်ဆက်၍ ဆောင်ရွက်နေသည်။ လုပ်ငန်းစီမံချက်ကာလပြီးဆုံးမည့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်နောက်ပိုင်းတွင် အလားတူစီမံချက်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပြီး လုပ်ငန်းများ မြန်ဆန်အောင်မြင်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဝိုင်းဝန်းလက်တွဲဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်။

ကလေးသူငယ်များ ရုပ်ပိုင်း၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသာ နိုင်ငံတော်၏အနာဂတ်ကို ကောင်းမွန်စွာဖန်တီးပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ လူနေမှုဘဝမြင့်မားမှု၊ ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများနှင့် ကလေးသူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးမှာ တိုက်ရိုက်သက်ဆိုင်နေသည်။ ထို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ်သမားပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် လုပ်ငန်းစီမံချက် ရည်မှန်းချက်ကို ထိရောက်စွာအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရလဒ်ကောင်းများ ရရှိရန်အတွက် ရေရှည်အလေးထားဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်သည်။ ကလေးအလုပ်သမား ပျောက်ရေးသည် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုနှင့် တိုက်ရိုက်သက်ဆိုင်နေသဖြင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျော့ကျစေရန် နိုင်ငံစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပေါများရေးတို့ကို နိုင်ငံတော်အစိုးရက မျက်ခြည်မပြတ် အလေးထားဆောင်ရွက်နေသည်။

သို့ဖြစ်ရာ နိုင်ငံစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းများတွင် အားလုံးပါဝင်ကာတက်ညီလက်ညီဆောင်ရွက်ပြီး နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးရေး၊ လူမှုဘဝမြင့်မားရေး၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျော့ချရေးတို့ကို အလေးထားဆောင်ရွက်ပြီး နိုင်ငံအနာဂတ်အတွက် အဓိကအရင်းအမြစ်များ ဖြစ်သည့် ကလေးအလုပ်သမားများဘဝ လျော့ချပေးကာ ကလေးသူငယ်များဘဝ မြင့်မားတိုးတက်ရေးကို ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါကြောင်း။ ။

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနမှသားစုများက ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် ဆန်ကြာဆံများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၈

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန တပ်ဖွဲ့ဝင်/ဝန်ထမ်း အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းမိသားစုများက မြို့နယ်အသီးသီးရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် ဆန်ကြာဆံများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်ရှိ စိန်ရာဇာသာသနာလင်္ကာပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့နယ်ရှိ မြို့တော်ဦးကျောင်းတိုက်၊ ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့နယ်ရှိ မြို့မပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်ရှိ ပိဋကသုံးပုံနိကာယ်ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ တာမွေမြို့နယ်ရှိ အရိယမဂ္ဂင်ကျောင်းတိုက်၊ တောင်ငူဣလပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ ကသာကျောင်းတိုက်၊ သာကေတမြို့နယ်ရှိ သုစိတ္တာလင်္ကာရ



ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်နှင့် အင်းစိန်မြို့နယ် မင်္ဂလာသီရိပရိယတ္တိစာသင်တိုက်တို့သို့ ဆွမ်းဆန်တော်များကို လည်းကောင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့နယ်ရှိ သာသနာ့ရောင်ခြည်ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်မြို့နယ်ရှိ သီတဂူဗုဒ္ဓကောလိပ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူမြို့နယ်ရှိ ထန်းတောကြီးကန် ကျောင်းတိုက်နှင့် မကွေးမြို့နယ်ရှိ ရတနာသိဒ္ဓိကျောင်းတိုက်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်မြေသာစံမြို့နယ်ရှိ မတ္တရာတိုက်မကျောင်းတိုက်၊ ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့နယ်ရှိ အောင်မြင့်ဇေယျကျောင်းတိုက်တို့သို့ ဆန်ကြာဆံများကို လည်းကောင်း ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအတွက် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



မြောက်ဦးခရိုင် ဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေးရုံးမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသန်းဌေးနှင့် ဝန်ထမ်းများသည် မြောက်ဦးမြို့ ပညာရောင်ခြည်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းနှင့် သာသနာလင်္ကာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတိုက်တို့ရှိ ဆရာတော်ကြီးများထံသို့ အောက်တိုဘာ ၁၈ ရက်က ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆားနှင့် ကုလားပဲများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

ငွေကြယ်

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၁၈ - ၁၀ - ၂၀၂၂)					
ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	
FPB	၂၁,၀၀၀	၂၁,၀၀၀	၄၄	၉၂၄,၀၀၀	
TMH	၂,၇၅၀	၂,၇၅၀	၀	၀	
FMI	၉,၄၀၀	၉,၄၀၀	၁,၀၄၇	၉,၇၅၄,၁၀၀	
EFR	၂,၇၅၀	၂,၇၅၀	၂	၅,၅၀၀	
MTSH	၃,၅၀၀	၃,၄၅၀	၁၀,၄၃၂	၃၆,၁၄၂,၅၀၀	
AMATA	၅,၁၀၀	၅,၁၀၀	၉၀	၄၅၉,၀၀၀	
MCB	၇,၈၀၀	၇,၈၀၀	၁၂	၉၃,၆၀၀	

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၈			
နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	မြန်မာငွေကျပ်	(ဆ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၃၂၁.၁
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	(ဇ) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၄၇၇.၅
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို	(ဈ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း = ၁၄၀၈.၈
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ်	(ည) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ် = ၁၄၇.၃၂
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ်		
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်		
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး		

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

အမှာစကား ပြောကြား

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မွန်ပြည်နယ် အတွင်းရှိ အသေးစား၊ အငယ် စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းရှင်များအား မော်လမြိုင်မြို့ရှိ ပြည်နယ်ခန်းမ ၌ တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြား စဉ်။



☆ ရှေ့ဖူးမှ ပြည်နယ်အတွင်း MSME လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက် နေမှုနှင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များအား တစ်ဦးချင်း တင်ပြဆွေးနွေး

ဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က မွန်ပြည်နယ် အတွင်း အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး(MSME) လုပ်ငန်းများ အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ၊ ပြည်နယ်အတွင်းရှိ စက်မှုဇုန်များနှင့် စက်မှုဇုန် အတွင်းရှိ စက်မှုလုပ်ငန်းများ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက် နေမှုများ၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေ အနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် မွန်ပြည်နယ် ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းထိန်၊ ပြည်နယ် ဆန်စက်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးခိုင်ဦး၊ ပြည်နယ်ရော်ဘာစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သူများ အသင်းကိုယ်စား ဦးဟန်ထွန်းဇော်၊ ပြည်နယ် ငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်စိုး၊ မော်လမြိုင်ဇုန် ဟိုတယ်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးချန်ထွန်း နှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက ရော်ဘာလုပ်ငန်း ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကူညီပံ့ပိုးပေးစေလိုမှု၊ ဆားလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် စက်မောင်းဆီသုံးစွဲ မှုများ လျော့ချနိုင်ရေးအတွက် နေရောင်ခြည် စွမ်းအင်သုံး လျှပ်စစ်ဖြင့် အစားထိုးသုံးစွဲနိုင်ရေး၊ ပြည်နယ်မှထွက်ရှိသည့် ဆားကို ပြည်ပသို့ တင်ပို့နိုင် ရေးနှင့် ပြည်တွင်း၌ အဆင့်မြင့်ဆားများ ထုတ်လုပ် နိုင်ရေး နိုင်ငံတော်မှလိုအပ်သည်များ ကူညီပံ့ပိုးပေး စေလိုမှု၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းအတွက် လိုအပ်သည့် ရေလုံလောက်စွာရရှိရေး မြစ်ရေတင်စီမံကိန်း ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုမှု၊ ရော်ဘာထွက်ဒေသများနှင့် မွန်ပြည်နယ်မှထွက်ရှိသည့် ရော်ဘာထုတ်ကုန်များကို ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ တင်ပို့နိုင်ရန်အတွက် အရည် အသွေးမြင့်ထုတ်ကုန်များအဖြစ် ထုတ်လုပ်နေမှု၊ ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အရင်းမပျောက် မတည်ချေးငွေများ လိုအပ်မှု၊ ဒေသတွင်း ခရီးသွား လုပ်ငန်းများတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ ဆောက်လုပ်ရေးသုံးပစ္စည်းများ ဈေးနှုန်းသက်သာစွာ ဖြင့် ရရှိရန်လိုအပ်မှု၊ မော်လမြိုင်စက်မှုဇုန်ရှိ လုပ်ငန်း ရှင်များအတွက် အတိုးနှုန်းသက်သာသည့် ချေးငွေ များရရှိလိုမှု၊ သံရည်ကျိုလုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ် သည့် ကုန်ကြမ်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ရရှိလိုမှု၊ ရက်ကန်းလုပ်ငန်းများအတွက် မတည် ချေးငွေများလိုအပ်မှု၊ သတ္တုထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ အတွက် ကုန်ကြမ်းသတ္တုများ လိုအပ်မှုအခြေအနေ များကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေး ဆက်လက်ပြီး လုပ်ငန်းရှင်များ၏ တစ်ဦးချင်း

ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများက ဝန်ကြီးဌာနအလိုက် ပြန်လည် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြပြီး ဝန်ကြီးဌာနအလိုက် လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ မှု၊ မွန်ပြည်နယ်အနေဖြင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းများ နှင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းတို့တွင် အောင်မြင်စွာ လုပ်ဆောင်နိုင်မည့် အခြေအနေများစွာရှိသည့် အတွက် ယခုထက် ဒေသတွင်းစီးပွားရေးပိုမိုဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်စေလိုမှုနှင့် လိုအပ်သည်များကို သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများ အကူအညီရယူဆောင်ရွက်နိုင်မှု၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း များအတွက် နိုင်ငံတော်မှချေးငွေများကို ကာလ အပိုင်းအခြားအလိုက် အတိုးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး တင်ပြချက်များတွင် ပါဝင်သည့် ချေးငွေရယူလိုမှုအပေါ် သတ်မှတ်ချက်နှင့် အညီ ခွင့်ပြုပေးနိုင်ရေး ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်

- ☆ MSME လုပ်ငန်းတွင် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု၊ ရောင်းဝယ်မှု၊ ဝန်ဆောင်မှုနှင့် အခြားလုပ်ငန်း ဟူ၍ လေးမျိုးရှိပြီး မိမိတို့အနေဖြင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို အဓိက အားပေး
- ☆ ဝယ်လိုအားနှင့် ရောင်းလိုအား မမျှတမှု၊ ပစ္စည်းရှားပါးမှုများကြောင့် ကုန်ဈေးနှုန်း ကြီးမြင့်မှုများကို ဖြစ်စေနိုင်
- ☆ ပြည်တွင်းကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို လုံလောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက ဝယ်လိုအားနှင့် ရောင်းလိုအား မျှတလာမည်ဖြစ်သဖြင့် ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုကို လျော့ကျလာစေမည်
- ☆ ပြည်ပအစားထိုးသွင်းကုန်များကို မိမိနိုင်ငံအတွင်း၌ အရည်အသွေးမီ ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် ပြည်ပသို့ တင်ပို့ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက ပြည်တွင်း ပြည်ပ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ကောင်းမွန်လာမည်

ပေးသွားမည်ဖြစ်သည့် အခြေအနေများ၊ ချေးငွေများ ပြန်လည်ရရှိမှုအလျှင် နိုင်ငံတော်၏ လည်ပတ်သုံးစွဲ ငွေများ ပြန်လည်ရရှိမည်ဖြစ်ပြီး စီးပွားရေးကဏ္ဍ သည်လည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်သဖြင့် လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် မိမိတို့ရယူထားသည့် ချေးငွေများကို သတ်မှတ်ကာလအတွင်း အချိန်မီ ပြန်လည်ပေးဆပ်ရန်လိုအပ်မှု၊ ကျေးလက်နေပြည်သူ များ ဝင်ငွေတိုးပွားရေးနှင့် ကျေးလက်ဒေသများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် သမဝါယမအစုအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်း၍ လိုအပ်သည်များ ကူညီပံ့ပိုးပေးလျက်ရှိမှု၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက် နိုင်ရေးအတွက် သမဝါယမအသင်းအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်း ၍ Contract Farming စနစ်ဖြင့် ချိတ်ဆက်ဆောင် ရွက်ပေးကာ စိုက်ပျိုးရေးတောင်သူများ၏ လိုအပ် ချက်များအား ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက် လျက်ရှိမှု၊ စက်မှုနည်းပညာများနှင့် ပတ်သက်၍ နည်းပညာလိုအပ်ချက်များရရှိစေရေး ဆောင်ရွက်

ပေးလျက်ရှိမှု၊ ပို့ကုန်လုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု စသည်တို့နှင့်ပတ်သက်၍ ပြန်လည်ဆွေးနွေးပြောကြားကြသည်။

စီးပွားရေးမောင်းနှင်အား ကောင်းမွန်ပါက နိုင်ငံရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစွမ်းအား များသည်လည်း ကောင်းမွန်လာမည်ဖြစ်

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံတစ်ခုသည် စီးပွားရေး မောင်းနှင်အား၊ နိုင်ငံရေးအားနှင့် ကာကွယ်ရေး စွမ်းအားကောင်းရန်လိုကြောင်း၊ စီးပွားရေးမောင်းနှင် အား ကောင်းမွန်ပါက နိုင်ငံရေးနှင့် ကာကွယ်ရေး စွမ်းအားများသည်လည်း ကောင်းမွန်လာမည်ဖြစ်ပြီး အင်အားကောင်းသည့် နိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်လာမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ကမ္ဘာပေါ်တွင် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ကျင့်သုံးပြီး စီးပွားရေးအားကောင်းသည့် နိုင်ငံများ

အရေးကြီးကြောင်း။

စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ပြည်တွင်း ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်

မိမိတို့နိုင်ငံသည် အခြေခံကောင်းများရှိပြီးဖြစ် သဖြင့် စီးပွားရေးအရ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်ဆောင် ရွက်နိုင်ကြောင်း၊ တိုင်းပြည်၏အားသည် ပြည်တွင်း မှာသာရှိသည်ဖြစ်သည့်အတွက် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ကို အခြေခံသည့် ပြည်တွင်းကုန်ထုတ်လုပ်မှုများကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိအနေ ဖြင့် ပြည်တွင်းစီးပွားရေးတိုးတက်အောင် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ပြီး မိမိတို့နိုင်ငံသည် စိုက်ပျိုး မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို အများဆုံးဆောင်ရွက်ကြ သည်ဖြစ်သဖြင့် ယင်းကိုအခြေခံ၍ စီးပွားရေးကို ဆောင်ရွက်ပါက မလွဲမသွေ အောင်မြင်မည်ဖြစ်သည် ဟုယုံကြည်ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု ကြောင့် ကုန်ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်ခဲ့သော်လည်း မိမိတို့နိုင်ငံသည် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးနိုင်ငံဖြစ်သဖြင့် စားသောက်ကုန်များ ပြတ်လပ်မှုမရှိခဲ့ကြောင်း။

စက်မှုဖွံ့ဖြိုးပြီးနိုင်ငံများ၌ပင် MSME လုပ်ငန်း များသည် စက်မှုကဏ္ဍ၏ ဝင်ငွေတွင် ၉၀ ရာခိုင်နှုန်း ခန့်ရှိကြောင်း၊ ပြည်တွင်းကုန်ထုတ်လုပ်မှု လုပ်ငန်း တွင်လည်း MSME လုပ်ငန်းများသည် အရေးအပါဆုံး အခန်းကဏ္ဍတွင် ပါဝင်သဖြင့် အားပေးဆောင်ရွက် ခြင်းသည် နိုင်ငံအတွက် များစွာအကျိုးဖြစ်ထွန်းစေ ကြောင်း၊ ပြည်တွင်း၌ လိုအပ်သည်များကို ပြည်တွင်း ၌ ထုတ်လုပ်နိုင်ခြင်းဖြင့် ပစ္စည်းဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှု များကို ဖြေရှင်းနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေး (MSME)လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အားပေး ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ MSME လုပ်ငန်းတွင် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု၊ ရောင်းဝယ်မှု၊ ဝန်ဆောင်မှုနှင့် အခြားလုပ်ငန်းဟူ၍ လေးမျိုးရှိပြီး မိမိတို့အနေဖြင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို အဓိက အားပေးကြောင်း၊ ဝယ်လိုအားနှင့် ရောင်းလိုအား မမျှတမှု၊ ပစ္စည်း ရှားပါးမှုများကြောင့် ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုများကို ဖြစ်စေနိုင်ကြောင်း၊ ပြည်တွင်းကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို လုံလောက်စွာဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက ဝယ်လို အားနှင့် ရောင်းလိုအား မျှတလာမည်ဖြစ်သဖြင့် ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုကို လျော့ကျလာစေမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့်ပြည်တွင်းလိုအပ်သည့် ကုန်ပစ္စည်း များ ထိုက်သင့်သည့်ဈေးနှုန်းများဖြင့် ဝယ်ယူရရှိ နိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ ပြည်ပအစားထိုးသွင်းကုန်များကို မိမိနိုင်ငံအတွင်း၌ အရည်အသွေးမီ ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် ပြည်ပသို့ တင်ပို့ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည် ဆိုပါက ပြည်တွင်း ပြည်ပ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ကောင်းမွန်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၄ သို့ ☆

★ စာမျက်နှာ ၃ မှ

စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးထုတ်ကုန်များ၊ သယံဇာတကုန်ကြမ်းများကို အကျိုးရှိရှိ အသုံးချနိုင်ရမည်

ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်နယ်အတွင်းနှင့် ပြည်တွင်းမှ ထွက်ရှိသည့် ကုန်ကြမ်းများကို အဓိကအသုံးပြုနိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများမှ ထွက်ရှိလာသည့် ကုန်ကြမ်းများ၊ မြေပေါ်မြေအောက် သယံဇာတပစ္စည်းကုန်ကြမ်းများကို အသုံးပြုနိုင်မည်ဆိုပါက များစွာအကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မွန်ပြည်နယ်အတွင်း စပါးစိုက်ပျိုးခြင်း၊ ဥယျာဉ်ခြံမြေများ စိုက်ပျိုးခြင်းနှင့် အခြားဆီထွက်သီးနှံနှင့် ရော်ဘာစသည့် စက်မှုထုတ်ကုန်များရှိကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးထွက်ကုန်များကို အခြေခံသည့် ထုတ်ကုန်များကို များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် အရည်အသွေးနှင့် အထွက်နှုန်းကောင်းမွန်သည့် စပါးမျိုးများ စိုက်ပျိုးနိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံအနှံ့အပြားတွင် စပါးမျိုးကွဲများ များစွာစိုက်ပျိုးကြပြီး မျိုးမှန်မျိုးသန့်ရန်နှင့် မျိုးကွဲနည်းအောင် စိုက်ပျိုးကြရန်လိုကြောင်း၊ မွန်ပြည်နယ်အတွင်း စပါးအထွက်နှုန်းမှာ ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်ထက် နည်းပါးသဖြင့် တစ်ဧကအထွက်နှုန်း တိုးတက်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ အထွက်နှုန်းများ တိုးတက် ကောင်းမွန်လာမည်ဆိုပါက ဒေသစားသုံးမှု ဖူလုံသည့်အပြင် အခြားဒေသများနှင့် ပြည်ပသို့ တင်ပို့နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

မော်လမြိုင်ဒေသတွင်း စိုက်ပျိုးရေးထုတ်ကုန်များကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများကို ယခုထက်ပိုမိုတိုးတက်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ ရော်ဘာစိုက်ပျိုးမှုများတွင်လည်း ရော်ဘာအထွက်နှုန်းများ ယခုထက်တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ မွန်ပြည်နယ်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ နွားမွေးမြူမှုများလည်းရှိသဖြင့် အဆိုပါ လုပ်ငန်းများမှတစ်ဆင့် သားရေထုတ်လုပ်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ကြရကြောင်း၊ ယင်းမှ ဖိနပ်ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်၍ တစ်နိုင်လုံးဈေးကွက်ကို ဖြန့်ဖြူးနိုင်သည်အထိ ရည်မှန်းလုပ်ဆောင်ရန်လိုကြောင်း၊ ရော်ဘာလုပ်ငန်းများမှ ပြည်တွင်းလိုအပ်ချက်ရှိသည့် မော်တော်ကားနှင့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်များအတွက် တာယာများ ထုတ်လုပ်နိုင်မည်ဆိုပါက အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်မှလည်း လိုအပ်သည့် ပံ့ပိုးကူညီမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း။

မော်လမြိုင်တွင် ယခင်က ပင်လယ်ဆိပ်ကမ်းရှိခဲ့သော်လည်း အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ယခုအသုံးပြုမှုမရှိကြောင်း၊ မော်လမြိုင်ဒေသတွင် ပင်လယ်ဆိပ်ကမ်းတစ်ခု တည်ဆောက်နိုင်ရေးအတွက် မိမိတို့အနေဖြင့် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အလားတူ မော်လမြိုင်ဒေသတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်တည်ဆောက်နိုင်ရေးအတွက် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ နောင်တစ်ချိန်တွင် မော်လမြိုင်ဒေသသို့ ခရီးသွားများ ဝင်ရောက်မှု ပိုမိုအားကောင်းလာစေရန်နှင့် လေကြောင်းမှကုန်စည်စီးဆင်းမှုများကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

မွန်ပြည်နယ်သည် သစ်၊ ဝါးပေါများသည့် ဒေသဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် စက္ကူများလိုအပ်ချက်ရှိသဖြင့် ပြည်ပမှ တင်သွင်းနေရကြောင်း၊ သစ်နှင့် ဝါးများကို စိုက်ပျိုး၍ ပျော့ဖတ်စက္ကူ ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် ဝါးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်၍ရကြောင်း၊ မြေလွတ်မြေရိုင်းများပေါ်တွင် သစ်နှင့် ဝါး စိုက်ပျိုးခြင်းများကို အမှန်တကယ် ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ခွင့်ပြုပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ လယ်ယာစိုက်ပျိုးမြေများကိုလည်း ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ ဥယျာဉ်ခြံမြေများကိုလည်း မိရိုးဖလာ စိုက်ပျိုးခြင်းထက် ခေတ်မီသည့်နည်းပညာများကို အသုံးပြု၍ အသီးအနှံ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် မော်လမြိုင်မြို့ရှိ ပြည်နယ်ခန့်မဉ္ဇ ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများကို လေ့လာကြည့်ရှုစဉ်။

များ အထွက်နှုန်းတိုးတက်ကောင်းမွန်သည့်မျိုးများကို စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နိုင်ရန် လိုကြောင်း၊ ထုတ်လုပ်မှုများဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း အရည်အသွေးကောင်းမွန်ရန်နှင့် ထုပ်ပိုးမှုစနစ်များ ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက လူများစိတ်ဝင်စားမှုရှိလာပြီး ထုတ်ကုန်များ ဈေးနှုန်းရရှိ၍ ရောင်းအားများလည်း တိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဥယျာဉ်ခြံမြေသီးနှံများမှ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်ကြောင်း။

လောင်စာဆီ သုံးစွဲမှုလျှော့ချရေးနှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖူလုံစွာရရှိရေး

ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကုန်ကြမ်း၊ လောင်စာဆီ၊ လျှပ်စစ်စွမ်းအားတို့ကို လိုအပ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် လျှပ်စစ်စီမံကိန်းများ များစွာစီမံဆောင်ရွက်ခဲ့သော်လည်း အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ရပ်တန့်ခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပြည်တွင်းလျှပ်စစ်ဓာတ်အား လိုအပ်ချက်များရှိသလို တစ်ဖက်မှ လောင်စာဆီနှင့် ဂက်စ်များ ဈေးနှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ လက်ရှိအချိန်တွင် နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံး လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မွန်ပြည်နယ်တွင်လည်း နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံး လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ကာလတစ်ခု ဆောင်ရွက်၍ရကြောင်း၊ စက်ရုံအလုပ်ရုံများအနေဖြင့် နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားများကို အသုံးပြုဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက ကုန်ကျစရိတ်ကို သက်သာစေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားများထုတ်လုပ်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ အချို့နိုင်ငံများတွင် စက်သုံးဆီများ ချွေတာရေးအတွက် Electric Vehicle လျှပ်စစ်စွမ်းအင်သုံးယာဉ်များကို အသုံးပြု၍ အများပြည်သူ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးများကို အသုံးပြုလျက်ရှိကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အား အသုံးပြုသည့် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးစနစ်ကို အသုံးပြုနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ နေ့စဉ် အသုံးပြုလျက်ရှိသည့် မော်တော်ယာဉ်များနှင့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်များအတွက် လိုအပ်သည့် လောင်စာဆီများကို ပြည်ပမှ တင်သွင်းနေရသဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေ သုံးစွဲကုန်ကျမှုများရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လောင်စာဆီကို ချွေတာနိုင်သည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားအသုံးပြုသည့် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးစနစ်

ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရည်မှန်းချက်ထား ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက လောင်စာဆီများအတွက် ကုန်ကျစရိတ်များ များစွာလျော့နည်းသွားမည်ဆိုပါက နိုင်ငံတော်အတွက် များစွာအကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ပြည်တွင်းကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို အားပေးဆောင်ရွက်

ယခင်က ပြည်တွင်း ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများကို အားပေးမှုမရှိခဲ့ဘဲ ပြည်ပမှသာ တင်သွင်းသုံးစွဲခဲ့မှုများကြောင့် ပြည်တွင်း၌ လိုအပ်ချက်များ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း၊ ပြည်တွင်း၌ ထုတ်လုပ်၍ရသည့် အခြေခံသုံးကုန်၊ စားကုန်ပစ္စည်းများကို ပြည်ပမှ တင်သွင်းမှုများ လျှော့ချနိုင်ရန်အတွက် မိမိတို့အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထိုသို့ဆောင်ရွက်ခြင်းမှာ ပြည်ပမှ တင်သွင်းမှုများကြောင့် နိုင်ငံခြားလိုငွေများ များစွာဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိခြင်းကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ ပြည်တွင်း ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်၍ စားကုန်၊ သောက်ကုန်နှင့် သုံးကုန်များအတွက် လုံလောက်စွာထုတ်လုပ်နိုင်ရန် အားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ပြည်ပမှ သွင်းကုန်များ ထိန်းချုပ်ပေးမှုကြောင့် ပြည်တွင်း စက်မှုလုပ်ငန်းများ အားကောင်းလာပြီး အလုပ်အကိုင်များလည်း ပေါများလာကြောင်း၊ ယခင်က ဘီလပ်မြေများ ထုတ်လုပ်ရာတွင် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုစရိတ်များ ကြီးမြင့်ခြင်းဖြစ်ပေါ်ခြင်း၊ ကုန်ကြမ်းများမရရှိခြင်း၊ လောင်စာနှင့်စွမ်းအင်များ လုံလောက်စွာမရရှိခြင်း၊ နည်းပညာလိုအပ်ချက်များရှိခြင်းကြောင့် အခက်အခဲများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော်လည်း ယခုအခါလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်လည်ပတ်နိုင်ရေး မိမိတို့အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ၂၀၁၈/၂၀၁၉ ခုနှစ်ခန့်မှစ၍ နိုင်ငံ၏စီးပွားရေးကျဆင်းခဲ့သော်လည်း ယခုအခါ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးမှာ ပြန်လည်တည်ငြိမ်ကောင်းမွန်လာပြီဖြစ်ကြောင်း။

လူသားအရင်းအမြစ်ကောင်းများ မွေးထုတ်၍ ဒေသနှင့်တိုင်းပြည်အတွက် အကျိုးပြုနိုင်ရမည်

လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အရည်အချင်းပြည့်ဝသည့် လူသားအရင်းအမြစ်များလည်း လိုအပ်ကြောင်း၊ ပညာရည်မြင့်မားရေးအတွက် မိမိတို့အနေဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မွန်ပြည်နယ်သည် ပညာရေး အားပေးသည့် ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်မြင်မှုတွင် ပထမရခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းအတွက် ချီးကျူးပါကြောင်း။

KG + 9 အောင်မြင်ပြီးချိန်တွင် တက်ရောက်နိုင်ရေး စက်မှုလက်မှု စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး အထက်တန်းကျောင်းများကို ခရိုင်များ၌ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါ အထက်တန်းကျောင်းများမှ အောင်မြင်ပါက သိပ္ပံကျောင်းများ၊ တက္ကသိုလ်များသို့ ဆက်လက်တက်ရောက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုမှတစ်ဆင့် သက်ဆိုင်ရာ နယ်ပယ်အလိုက် နည်းပညာကျွမ်းကျင်သည့် လူသားအရင်းအမြစ်ကောင်းများ ပေါများစွာထွက်ပေါ်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ပညာရေးကို အားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသကဲ့သို့ မိဘများအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့ သားသမီးများ၏ ပညာရေးကို အားပေးရန်လိုကြောင်း။

နိုင်ငံတော်မှ ပညာသင်ကြားပေးလိုက်သူများအနေဖြင့်လည်း နိုင်ငံတော်အပေါ် ပြန်လည်အကျိုးပြုရန်လိုကြောင်း၊ တိုင်းပြည်နှင့် ပြည်သူအတွက် တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပညာရေးနှင့်ပတ်သက်၍ မိမိတို့အနေဖြင့် အားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး စာသင်ကျောင်းများအားလုံး ဖွင့်လှစ်ပေးထားကြောင်း၊ လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့်လည်း လူသားအရင်းအမြစ်များတိုးပွားလာစေရေး သက်ဆိုင်ရာ ပညာရပ်များအလိုက် သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်၍ ဆင့်ပွားသင်တန်းများ သင်ကြားပေးရန်လိုကြောင်း။

ခရီးသွားလုပ်ငန်းကဏ္ဍ

ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတကာတွင်လည်း ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားလုပ်ငန်းကို အားပေးကြကြောင်း၊ မွန်ပြည်နယ်သည် သာယာလှပသည့် ဒေသတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ ရေစီးရေလာများ ကောင်းမွန်စေရေးနှင့် မြို့များ သန့်ရှင်းသာယာလှပရေး၊ ပတ်ဝန်းကျင်သစ်လှပရေး အားလုံးပိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ လမ်းညွှန်အမှတ်အသားများ စနစ်တကျရှိစေရေးနှင့် သတ်မှတ်ထားသည့် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းများအတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ရေး ထိန်းသိမ်းကြပ်မတ်ရန်လိုကြောင်း၊ သာယာလှပသည့် ပတ်ဝန်းကျင်တစ်ခုကို ဖန်တီးဆောင်ရွက်နိုင်မှသာ ခရီးသွားဧည့်သည်များကို ဆွဲဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ ဒေသအစားအစာများကိုလည်း ကောင်းမွန်သန့်ရှင်းသစ်လှပအောင် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အများသိအောင် ကြေညာပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့်လည်း ခရီးသွားများကို ဆွဲဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

(၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်ပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်ချီးမြှင့်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် (၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၈ (၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်ပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်း ဗဟိုဌာန - ၂ ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်ချီးမြှင့်သည်။

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၊ ကောင်စီဝင်များနှင့် ဇနီးများ၊ ကောင်စီအတွင်းရေးမှူးနှင့် ဇနီး၊ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးနှင့် ဇနီး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီနှင့် ဆပ်ကော်မတီများမှတာဝန်ရှိသူများ၊ သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများမှ အထောက်အကူပြုအဖွဲ့များ၊ အကဲဖြတ်ပညာရှင်ကြီးများ၊ အုပ်ချုပ်သူများ၊ နည်းပြများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးမှ ပြိုင်ပွဲဝင်အနုပညာရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ

နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ဂုဏ်ပြုအမှာစကားပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် နိုင်ငံတော်၏တာဝန်များကို စတင်ထမ်းဆောင်ချိန်မှစ၍ နိုင်ငံတော်၏ လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေး၊ တိုင်းပြည်စီးပွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အပြင် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုရေးရာ ကိစ္စ

ရပ်များ အပါအဝင် အဘက်ဘက်တွင် လစ်ဟာမှု မရှိစေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ဆက်လက်၍လည်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်

လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးနှင့် စစ်မှန်သည့် မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေးတို့ကို ဦးတည်ချက်ချမှတ်ပြီး နိုင်ငံတော်ကို အေးချမ်းသာယာခေတ်မီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နှစ်စဉ်ကျင်းပခဲ့ရာမှ မကျင်းပခဲ့သည်မှာ ကြာပြီဖြစ်သည့် မြန်မာ့ရိုးရာ အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲကြီးကို အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတိဂုဏ်မြင့်မားရေး၊ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များနှင့် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုစရိုက်လက္ခဏာများ ဖော်ထုတ်ထိန်းသိမ်းဖော်ဆောင်နိုင်ရန်နှင့် နိုင်ငံချစ်စိတ်၊ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်များ နိုးကြားတက်ကြွစေပြီး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရာတွင် ယဉ်ကျေးမှုကဏ္ဍမှ အထောက်အကူပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်က နိုင်ငံ၏သဘာဝသယံဇာတများကို အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုနိုင်ရန်၊ တိုင်းပြည်၏ သမိုင်းကြောင်း ရှည်လျားသည့် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ၊ အမျိုးသားရေး စရိုက်လက္ခဏာများ အရည်တည်တံ့စေရန်အတွက်ဆိုရာတွင် တိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကိုမောင်နှမများအားလုံးဖြစ်သည့် နိုင်ငံသားအားလုံးက တက်ညီလက်ညီဖြင့် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ကိစ္စဖြစ်ပါကြောင်း။ **စာမျက်နှာ ၆ သို့ ❖**

❖ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုစရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးနှင့် စစ်မှန်သည့် မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေးတို့ကို ဦးတည်ချက်ချမှတ်ပြီး နိုင်ငံတော်ကို အေးချမ်းသာယာ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

❖ ထို့ကြောင့် နှစ်စဉ်ကျင်းပခဲ့ရာမှ မကျင်းပခဲ့သည်မှာ ကြာပြီဖြစ်သည့် မြန်မာ့ရိုးရာ အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲကြီးကို အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတိဂုဏ် မြင့်မားရေး၊ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များနှင့် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ ဖော်ထုတ်ထိန်းသိမ်းဖော်ဆောင်နိုင်ရန်နှင့် နိုင်ငံချစ်စိတ်၊ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်များ နိုးကြားတက်ကြွစေပြီး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်ရာတွင် ယဉ်ကျေးမှုကဏ္ဍမှ အထောက်အကူပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်

★ စာမျက်နှာ ၄ မှ စည်းကမ်းစနစ်တကျ ထိန်းသိမ်းနေထိုင်ခြင်းဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ဖြစ်ပေါ်စေမည်

အခွန်နှင့်ပတ်သက်၍ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် အချို့သော EAO အဖွဲ့များက တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများတွင် ပါဝင်လျက်ရှိသည်ကို သိရှိရကြောင်း၊ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကြောင့် နိုင်ငံတော်အတွက် နစ်နာမှုများရှိကြောင်း၊ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့် ကုန်သွယ်မှုစာရင်းဇယားများကို တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးကြည့်ပါက ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းနီးပါးခန့် ကွာဟ

နေသည်ကို တွေ့ရှိရပြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများ ရှိနေခြင်းကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများမရှိစေရေး တတ်နိုင်သမျှ ထိန်းချုပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး လိုင်စင်မဲ့မော်တော်ယာဉ်များနှင့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်များ မရှိစေရေးအတွက်လည်း တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ တရားမဝင်ပစ္စည်းများ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့် လက်နက်ခဲယမ်းများ သယ်ဆောင်မှုမရှိစေရေးအတွက် စစ်ဆေးမှုများ ရှိသော်လည်း ခရီးသွားလာမှုများ နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုမရှိစေရေးအတွက် တတ်နိုင်သမျှ ဖြေရှင်း

ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်းမှအစပြု၍ စည်းမဲ့ကမ်းမဲ့ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံအနေဖြင့် တိုးတက်မှုများဖြစ်ပေါ်လာနိုင်မည်မဟုတ်သဖြင့် ပြည်သူများပါ ပါဝင်၍ စည်းကမ်းစနစ်တကျဖြင့် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် လိုကြောင်း တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်သည် တက်ရောက်လာကြသည့် မွန်ပြည်နယ်ရှိ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းရှင်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်သည် စားသောက်ကုန်၊ လူသုံးကုန်၊ စက်မှုလက်မှုထုတ်ကုန်၊ ဒေသရိုးရာလက်မှုထုတ်ကုန်များ၊ အဝတ်အထည်များ၊ တိုင်းရင်းဆေးများ စသည့်ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ ခင်းကျင်းပြသထားရှိမှုများကို ပြကွက်တစ်ခုချင်းစီအလိုက် စိတ်ဝင်တစား လေ့လာခဲ့ပြီး ဈေးကွက်ရရှိမှု အခြေအနေများကို မေးမြန်းဆွေးနွေးရာ လုပ်ငန်းအလိုက် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များက လိုက်လံရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ **သတင်းစဉ်**



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် အဆိုအကဲဖြတ်လုပ်ငန်းအဖွဲ့ကိုယ်စား ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သင်းသင်းမြတ်အား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် အကဲဖြတ်လုပ်ငန်းအဖွဲ့ကိုယ်စား ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်တင်ဝင်းအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်စဉ်။

❖ စာမျက်နှာ ၅ မှ

နိုင်ငံသားကြီးငယ်မဟူ ကျား/မ မရွေး အသိ ပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ၏ သိမြင်နဲ့စပ်မှု၊ ကျွမ်းကျင်တတ်မြောက်မှု၊ အတွေ့အကြုံရင့်ကျက်မှု များနှင့် စိတ်ရင်းစေတနာများသည် အခြေခံကျသည့် အရင်းအမြစ်များပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံ၏သမိုင်း အဆက်ဆက်တွင် “ပြည့်အင်အားသည် ပြည်တွင်း မှာသာရှိသည်” ဟူသည့် ဓမ္မဓိဋ္ဌာန်ကျသည့် အမြင် အသိကသာ လက်တွေ့ကျပြီး အမှန်ကန်ဆုံးဖြစ်သည့် အတွက် နိုင်ငံနှင့်လူမျိုးအကျိုးကို တိုးတက်မြှင့်တင် အောင်အားလုံးက ကြိုးပမ်းစွမ်းဆောင်သွားကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

မိမိတို့တိုင်းပြည်တွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုး ပေါင်းစုံစုစည်းနေထိုင်ကြသကဲ့သို့ တိုင်းရင်းသား လူမျိုးပေါင်းစုံ၏ ရိုးရာဓလေ့ထုံးစံနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အနုသုခုမများကလည်း ကွဲပြားခြားနားများပြားလှ ပါကြောင်း၊ အထောက်အထားများအရ မိမိတို့နိုင်ငံ၏

သမိုင်းဖြစ်စဉ်များတွင် လူသားမျိုးနွယ်စတင်ခဲ့မှုနှင့် အတူ ရေမြေဒေသသဘာဝကိုလိုက်ပြီး မတူကွဲပြား ခြားနားသည့် ယဉ်ကျေးမှုဓလေ့ထုံးတမ်းများ၊ အနု သုခုမဆိုင်ရာ အထောက်အထားများ၊ လက်မှု အဆင် တန်ဆာ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ၊ အနုသုခုမ အဆို၊ အတီး၊ အကများသည်လည်း တစ်ပါတည်း ဆင့်ကဲပေါ်ထွန်းလာခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

တစ်မျိုးသားလုံးနှင့် သက်ဆိုင်သည့် တိုင်းရင်း သားအသီးသီး၏ ကိုယ်ပိုင်စာပေ၊ ကိုယ်ပိုင် ယဉ်ကျေးမှု၊ ကိုယ်ပိုင်အနုသုခုမပညာရပ်များသည် သမိုင်းနှင့်ချီပြီး ကြီးကျယ်ခမ်းနားစွာ တည်ရှိခဲ့ပါ ကြောင်း၊ အဆိုပါ ရှိခဲ့သည့်စာပေ၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ ဓလေ့ ထုံးစံများနှင့် အစဉ်အလာများကို လျော့နည်း ပပျောက်ခြင်းမရှိအောင် အားလုံးက ပိုင်းဝန်း ထိန်းသိမ်းကာကွယ် စောင့်ရှောက်သွားကြရန်

လိုအပ်ပါကြောင်း။

ကွယ်လွန်သူ ဂီတပညာရှင်ကြီး စန္ဒရား ဦးလှထွဋ် ရေးသားပြုစုခဲ့ပြီး ၁၉၉၆ ခုနှစ်တွင် အမျိုးသားစာပေဆုချီးမြှင့်ခြင်းခံခဲ့ရသည့် “မြန်မာ့ ဂီတရေစီးကြောင်း” စာအုပ်၌ ကမ္ဘာမှာရော မြန်မာမှာပါ Classic ဟုခေါ်သည့် ဂန္ထဝင်ဂီတပေါ်ထွန်း ခဲ့သည့် ခေတ်တစ်ခေတ်ရှိသည်ဟု ဖော်ပြထား ပါကြောင်း၊ အဆိုပါခေတ်မှာ ၁၈ ရာစုနှစ် အစောပိုင်း ကာလ၊ ဒုတိယအင်းဝဟု သတ်မှတ်သည့် ညောင်ရမ်း ခေတ် ၁၇၁၀ ပြည့်နှစ် ပတ်ဝန်းကျင်တွင် စာဆိုတော် ဝန်ကြီးပဒေသရာဇာက “ထံတျာတေရှင်” အစချီ ကြိုးသီချင်းများ၊ တျာခြင်းများ ရေးသားပြုစုနေချိန်၌ ဂျာမနီဂီတပညာရှင်ကြီး ဘာ့(ခ်) (၁၆၈၅-၁၇၅၉) က God is My King အမည်ရှိ တေးသံကြီးကို သီကုံး နေချိန် ဖြစ်ပါကြောင်း။

၁၇၂၅ ခုနှစ်ဝန်းကျင်တွင် ဆီသည်ရွာစား ဦးအောင်ကြီးက “အင်းဝမြို့ဘွဲ့ ၁၂ ရာသီ လူးတား” စပ်ဆိုနေချိန်၌ အင်္ဂလန်က ဂီတပညာရှင်ကြီး ဟင်ဒယ်လ်က သိမ်းမြစ်တွင် ဘုရင်ရေဆင်းပွဲသဘင် ကျင်းပသည့် “ရေလောဂီတ” Water Music ကို သီကုံးနေပါကြောင်း။

၁၇၈၀ ပြည့်နှစ်ခန့်တွင် ဂျာမနီဂီတပညာရှင် မိုးဇက်က Magic Flute “မှော်ပလွေ” အော်ပရာကို ရေးသားချိန်၌ လက်ပဲသုန္ဒရီအမတ်ကြီး ဦးမြတ်စံက “မဲဇာတောင်ခြေ” ရတုကြီးကို ရေးသားနေခဲ့ပါ ကြောင်း၊ ၁၉ ရာစု အစောပိုင်းဖြစ်သည့် ၁၈၀၀ ပြည့်နှစ်လွန်အချိန်များတွင် ဂျာမနီဂီတပညာရှင် ဘောသိုဗင်က နပိုလီယန်စစ်ချီတက်ပုံကို ရေးဖွဲ့သည့် “ရဲစိတ်ရဲမာန်” တေးသံကြီးကို ရေးနေချိန်တွင် မြဝတီမင်းကြီး ဦးစက “သာဆန်းရင်္ဂဘွေ” ပတ်ပျိုး ကြီးကို ရေးဖွဲ့ နေပါကြောင်း။

၁၈၄၀ ပြည့်နှစ်ကာလများက ပိုလန်စန္ဒရား ပညာရှင် “ရှိုပင်”က “ညဉ့်ယံတေးများ” ဆိုသည့် တေးသံကြီးစုစုစပ်စပ်ချိန်တွင် အနောက်နန်းမိဖုရား မမြလေးက “ချစ်သမျှကို” ဂန္ထဝင်ပတ်ပျိုးကြီးကို ရေးသားနေချိန် ဖြစ်သည်ဟု မှတ်တမ်းများအရ သိရှိ ထားပါကြောင်း။

ဆိုလိုရင်းမှာ ကမ္ဘာတွင် ဂန္ထဝင်အနုပညာ၊ ဂန္ထဝင်ဂီတဟူ၍ ပေါ်ပေါက်ပြီး ယနေ့ထိတိုင်ခိုင်မြဲ နေသကဲ့သို့ မိမိတို့နိုင်ငံတွင်လည်း ၎င်းတို့နှင့် ခေတ်ပြိုင် ဂန္ထဝင်အနုပညာ၊ ဂန္ထဝင်စာပေ၊ ဂန္ထဝင် ဂီတဆိုသည်များ ပေါ်ပေါက်ခဲ့ကာ ရှေးနှစ်ပေါင်း များစွာမှ ယနေ့ထက်တိုင် ခိုင်မြဲစွာတည်ရှိနေဆဲ ဖြစ်သည်ကို တင်ပြလိုခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

အထက်တွင်တင်ပြခဲ့သည့် ဂန္ထဝင်အနုပညာများ ကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်နိုင်ရန်အတွက် ငါးနှစ်ကျော်နီးပါး ရပ်တန့်ခဲ့ရသည့် အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီး ပြိုင်ပွဲကြီးကို ပြန်လည်ကျင်းပနိုင်ရေး အတွက် ရှုထောင့်ပေါင်းစုံက စဉ်းစားခဲ့ကြရပါ ကြောင်း။

အထူးသဖြင့် တစ်ဖက်တွင် နိုင်ငံနှင့်တစ်ဝန်း၊ ကမ္ဘာနှင့်တစ်ဝန်း ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေကြရသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ၏ ပိုးတွေ့ရှိမှုနှုန်းသည် သတိထား နေရဆဲ အခြေအနေတစ်ရပ်တွင် ရှိနေသေး သော်လည်း အခြေအနေအချိန်အခါအရ မြန်မာ့ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီး ပြိုင်ပွဲကြီးကို လုပ်သင့်သည့်အတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေး စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ သတိထားပြီး ကြိုတင်ကာကွယ်မှုများနှင့် ဆောင်ရွက် ခဲ့ကြခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။ စာမျက်နှာ ၇ သို့ ❖

❖ မိမိတို့တိုင်းပြည်တွင် တိုင်းရင်း သားလူမျိုးပေါင်းစုံ စုစည်းနေထိုင် ကြသကဲ့သို့ တိုင်းရင်းသား လူမျိုး ပေါင်းစုံ၏ ရိုးရာဓလေ့ထုံးစံနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အနုသုခုမများကလည်း ကွဲပြားခြားနား များပြားလှပါကြောင်း၊ အထောက်အထားများအရ မိမိတို့ နိုင်ငံ၏ သမိုင်းဖြစ်စဉ်များတွင် လူသားမျိုးနွယ် စတင်ခဲ့မှုနှင့်အတူ ရေမြေဒေသ သဘာဝကိုလိုက်ပြီး မတူကွဲပြားခြားနားသည့် ယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးတမ်းများ၊ အနုသုခုမဆိုင်ရာ အထောက်အထားများ၊ လက်မှု အဆင်တန်ဆာ အသုံးအဆောင် ပစ္စည်းများ၊ အနုသုခုမ အဆို၊ အတီး၊ အကများသည်လည်း တစ်ပါတည်း ဆင့်ကဲပေါ်ထွန်းလာခဲ့ပြီးဖြစ်



ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေး ဦးစီးကော်မတီနာယက ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းက တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ အုပ်ချုပ်သူများအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်း လွှာပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက လက်ခံရယူစဉ်။



(၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်ပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားတွင် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန အနုပညာဦးစီးဌာနမှ အနုပညာရှင်များက ကပြဖျော်ဖြေကြစဉ်။

❖ စာမျက်နှာ ၆ မှ

ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ ကျရောက်ခဲ့သည့်ကာလအတွင်း၌ ယင်းပညာရှင်များကို မြတ်နိုးဖက်တွယ်ခဲ့ကြသည့် အနုပညာရှင်အချို့ကို လက်လွှတ်ဆုံးရှုံးခဲ့ရပါကြောင်း၊ ကျန်ရှိနေသေးသည့် ပညာရှင်အများအပြားသည်လည်း အသက်အရွယ်နှင့် ကျန်းမာရေးကို အလေးထားဂရုပြုရမည့်အရွယ်သို့ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့သော် အနုပညာမြတ်နိုးသူများ၏ သဘာဝအရ “စိတ်ပျိုရင် ကိုယ်နုတယ်” ဟု သည့် ဆိုစကားရှိသကဲ့သို့ မိမိတို့ နှစ်သက်မြတ်နိုးသည့် အနုပညာအလုပ်များနှင့် ထိတွေ့နေရလျှင်၊ မိမိတို့ သိရှိတတ်မြောက်ထားသည့် ပညာများဖြန့်ဝေနေရလျှင် အသက်ရှည်ဆေးတစ်ခုသဖွယ် ဖြစ်သည်ဟု နားလည်ထားမိကြသည့်အတွက် ဘက်ပေါင်းစုံမှ ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးစဉ်းစားပြီး ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်၍ ယခုပြိုင်ပွဲကြီးကို ကျင်းပနိုင်ခဲ့ခြင်းပင် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ရှည်လျားသည့် သမိုင်းကြောင်းတစ်လျှောက် အခွန်ရှည်တည်တံ့ခဲ့သည့် မိမိတို့၏ အနုသုခုမပညာရှင်များကို “မဟာ” ဟူသည့် ကြီးကျယ်မြင့်မြတ်သော ဂုဏ်ထူးဝိသေသနှင့် မဟာဂီတဟု ခေတ်အဆက်ဆက်တွင် တန်ဖိုးထားခဲ့ကြပါကြောင်း၊ ထိုသို့တန်ဖိုးထားခဲ့ကြသည့် စာသားတေးသွားများကို ၁၉၅၃ ခုနှစ်တွင် ဝိဝါဒကွဲပြားမှုမရှိစေရန် “နိုင်ငံတော်မူ” အဖြစ် သတ်မှတ်နိုင်ရေးအတွက် ပညာရှင်ကြီးများပါဝင်သည့်အဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းပြီး ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ဟု လေ့လာသိရှိရပါကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် “စာသား၊ သံကျ၊ စည်းဝါး၊ အတော၊ အပိုဒ်ပြန်၊ အဆို” ဟု အပိုင်းခြောက်ပိုင်းခွဲခြားပြီး စနစ်တကျ မှတ်တမ်းပြုဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်းကိုလည်း လေ့လာသိရှိရပါကြောင်း၊ သံကျ၊ စည်းဝါး၊ အတော၊ အပိုဒ်ပြန် အစရှိသည်တို့သည် အတီးပိုင်းနှင့် ပို၍အဆက်အစပ်ရှိနေသည်ကို သိရှိရပါကြောင်း။

သီချင်းတစ်ပုဒ်ကို သီဆိုတီးမှုတ်ကြရာတွင် အဆိုနယ်၊ အတီးနယ်ကို စနစ်တကျ သတ်မှတ်ပိုင်းခြားထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့အတွက် မဟာဂီတဝင် တေးသီချင်း ၁၆၉ ပုဒ်ကို နိုင်ငံတော်မူအဖြစ် တိကျစွာသတ်မှတ်နိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်ဟု သိရသည့်အတွက် မွန်မြတ်သည့် ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် ထိန်းသိမ်းမှုတစ်ခုအဖြစ် ဝမ်းသာကြည်နူးဖြစ်ရပါကြောင်း။

“အဆို” နှင့်ပတ်သက်၍ အသံ၏ ပေါ်ထွန်းရာဖြစ်သည့် “လည်၊ လျှာ၊ နှာ၊ အ၊ သွား” ဆိုတဲ့ “ဋ္ဌာန်” ငါးပါးကို ပေါင်းစည်းကာ အသံတို၊ အသံရှည်များနှင့် ဖွဲ့သီထားသည့် မဟာဂီတဆိုဟန်၊ ခေတ်ဟောင်းတေးဆိုဟန်၊ ကာလပေါ်တေးသီချင်းဆိုဟန်များဟုလည်း ကွဲကွဲပြားပြားရှိထားပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း။

အလားတူ “အက” တွင်လည်း “ခေါင်း၊ ခါး၊ ခြေ၊ လက်”ဟူသည့် ခန္ဓာကိုယ်၏ အစိတ်အပိုင်းငါးခုကို ပိုင်းခြားသတ်မှတ်ပြီး နရီ၊ စည်းဝါး၊ တေးသွားများနှင့်အတူ ကပြကြရခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာ

☆ အကပြိုင်ပွဲ၏ အထူးပြုဘာသာရပ်များဖြစ်ကြသည့် “ရာမာယဏ” ဇာတ်တော်ကြီးပြိုင်ပွဲ၊ ကွက်စိပ်ပြိုင်ပွဲ၊ ငါးပါဒအက္ခရာ ရုပ်စုံသဘင်ပြိုင်ပွဲ၊ ရုပ်သေးကြိုးဆွဲပြိုင်ပွဲ၊ တိုင်းရင်းသားရိုးရာ / ကျေးလက်ရိုးရာ အကပြိုင်ပွဲ၊ မွန်တိုင်းရင်းသားရိုးရာအကပြိုင်ပွဲ၊ မြန်မာအကအခြေခံကဗျာလွတ်အကပြိုင်ပွဲများအပြင် အဆိုပြိုင်ပွဲ၏ အထူးပြုဘာသာရပ်ဖြစ်သည့် အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတ်ဂုဏ်မြှင့်တင်ရေးပြိုင်ပွဲများကိုလည်း အောင်အောင်မြင်မြင် ထည့်သွင်းကျင်းပနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် အသွင်သဏ္ဍာန်ရော အနှစ်သာရပါပြည့်စုံသည့် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်နိုင်ရေးအတွက် အရေးပါသည့် အောင်မြင်မှုတစ်ရပ်အဖြစ် မှတ်တမ်းတင်ဂုဏ်ပြု

အကတွင် “တစ်ပင်တိုင်” အကသည် နူးညံ့သိမ်မွေ့မှု၊ ငြိမ့်ညောင်းသာယာမှု၏ စံတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပန်းချီ၏ မျဉ်းကွေး၊ မျဉ်းပျော့ပုံသဏ္ဍာန်အဝန်း၊ အပိုင်း၊ အကွေး၊ အညွတ်များနှင့် ကာနာပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာတို့၏ ဂါရဝတရားကို အခြေခံသည့် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုလေ့စရိုက်ကို ထင်ဟပ်ထားခြင်းပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုနှောင်းပိုင်းတွင် ပျိုရွယ်သူများ၏ အကသဘောမှာ သွက်လက်ဖျတ်လတ်မှုကို အားပြုသည့် မျဉ်းအမာသဏ္ဍာန်၊ ထောင့်ချိုးသဏ္ဍာန်၊ အမာအဆတ်၊ အလိမ်အကောက်များ လွှမ်းမိုးလာခြင်းကိုလည်း ပညာရှင်ကြီးများ သတိထားမိကြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့ပြင် တေးသီချင်းများရေးသားရာတွင်လည်း မြန်မာတို့၏ ပေါကြွယ်ဝလှသည့် ဝေါဟာရများ၊ စာသားအဆင်တန်ဆာများ၊ အသံကာရန်သဘောညီသည့် ရေးနည်းစပ်ထုံးများကို ဂုဏ်၊ အလင်္ကာ၊ ရသမြောက်စွာ ပေါ်လွင်စေလိုသည့်အတွက် ယခုပြိုင်ပွဲကြီးတွင် “အရေး” ပြိုင်ပွဲကဏ္ဍကိုလည်း ထည့်သွင်းထားခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယနေ့တွင် (၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲကြီးကို ရှေးယခင် ၁၉၉၃ ခုနှစ်၌ စတင်ခဲ့စဉ်ကတည်းက ပါဝင်ခဲ့သည့် ပြိုင်ပွဲဝင်ဘာသာရပ်များ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များ၊ ပြိုင်ပွဲအမှတ်ပေးဇယားများအတိုင်း အားလုံး၏ ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများဖြင့် အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း။

အကပြိုင်ပွဲ၏ အထူးပြုဘာသာရပ်များဖြစ်ကြသည့် “ရာမာယဏ” ဇာတ်တော်ကြီးပြိုင်ပွဲ၊ ကွက်စိပ်ပြိုင်ပွဲ၊ ငါးပါဒအက္ခရာ ရုပ်စုံသဘင်ပြိုင်ပွဲ၊ ရုပ်သေးကြိုးဆွဲပြိုင်ပွဲ၊ တိုင်းရင်းသားရိုးရာ/ ကျေးလက်ရိုးရာ အကပြိုင်ပွဲ၊ မွန်တိုင်းရင်းသားရိုးရာအကပြိုင်ပွဲ၊ မြန်မာအက အခြေခံကဗျာလွတ်အကပြိုင်ပွဲများအပြင် အဆိုပြိုင်ပွဲ၏ အထူးပြုဘာသာရပ်ဖြစ်သည့် အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတ်ဂုဏ်မြှင့်တင်ရေး ပြိုင်ပွဲများကိုလည်း အောင်အောင်မြင်မြင် ထည့်သွင်းကျင်းပနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် အသွင်သဏ္ဍာန်ရော အနှစ်သာရပါပြည့်စုံသည့် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ကို

ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်နိုင်ရေးအတွက် အရေးပါသည့် အောင်မြင်မှုတစ်ရပ်အဖြစ် မှတ်တမ်းတင်ဂုဏ်ပြုအပ်ပါကြောင်း၊ လာမည့်နှစ်များတွင် ယခုထက်ပိုမိုပြည့်စုံသည့် ပြိုင်ပွဲများဖြစ်စေရေး



အကဖြတ်ပညာရှင် မြင်းမူမောင်နိုင်မိုးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားစဉ်။

ကြိုတင်စဉ်းစား ကြိုးစားဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

မျိုးဆက်သစ်များအနေဖြင့် ယခုပြိုင်ပွဲကြီးမှ ရရှိသည့် အောင်မြင်မှုများနှင့်အတူ အမျိုးသားရေးစရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ဆက်လက် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သွားကြရန်၊ အတူတကွ ပြိုင်ပွဲဝင်ခဲ့ကြသည့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များအနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုကို ပိုမိုခိုင်မြဲစေရေး ဆက်လက်ကြိုးစားတည်ဆောက်သွားကြရန်၊ မိမိတို့ယဉ်ကျေးမှု၊ မိမိတို့လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ဆက်လက် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သွားကြရန်၊ ဝါရင့်အနုပညာရှင်၊ သက်ကြီးအကဖြတ်ပညာရှင်များအနေဖြင့် မိမိတို့နှစ်ပေါင်းများစွာက လေ့လာသင်ယူခဲ့ရသည့် အနုသုခုမပညာရပ်များကို မျိုးဆက်သစ်

သားငယ်၊ သမီးငယ်များထံ စဉ်ဆက်မပြတ် လက်ဆင့်ကမ်း အမွေပေးဝေနိုင်ကြစေရေးတို့အတွက် မိမိတို့၏ တစ်ကိုယ်ရေကျန်းမာရေးမှအစ အထူးဂရုပြုစောင့်ရှောက်နေထိုင်ကြပါရန် အလေးအနက်ထား ပန်ကြားလိုပါကြောင်းနှင့် ပြိုင်ပွဲကြီးအောင်မြင်အောင် ဝိုင်းဝန်းကူညီပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသူအားလုံးကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အဆိုအကဖြတ်လုပ်ငန်းအဖွဲ့ကိုယ်စား ဥက္ကဋ္ဌဒေါ်သင်းသင်းမြတ်၊ အကအကဖြတ်လုပ်ငန်းအဖွဲ့ကိုယ်စား ဥက္ကဋ္ဌဦးအောင်တင်ဝင်း၊ အရေးအကဖြတ်လုပ်ငန်းအဖွဲ့ကိုယ်စား အတွင်းရေးမှူးဦးမင်းယုနှင့် အတီးအကဖြတ်လုပ်ငန်းအဖွဲ့ကိုယ်စား ဥက္ကဋ္ဌဦးအောင်ကိန်းတို့ကို လည်းကောင်း၊ ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေး ဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းက တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ အုပ်ချုပ်သူများနှင့် အခမ်းအနားများကို လည်းကောင်း ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ထို့နောက် အကဖြတ်ပညာရှင် မြင်းမူမောင်နိုင်မိုးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများသည် ဂုဏ်ပြုညစာကို အတူတကွ သုံးဆောင်ကြသည်။

ညစာမသုံးဆောင်မီနှင့် သုံးဆောင်နေစဉ်အတွင်း သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန အနုပညာဦးစီးဌာနမှ အနုပညာရှင်များက တေးသံသာများဖြင့် သီဆို၊ တီးမှုတ်၊ ကပြဖျော်ဖြေကြသည်။

(၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲကို အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတ်ဂုဏ်မြှင့်တင်ရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ၊ အမျိုးသားရေးလက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး၊ တိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အနုပညာအမွေအနှစ်များ၊ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်စေရန် ဖော်ထုတ်ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်ရေး၊ အမိနိုင်ငံတော်ကို ချစ်မြတ်နိုးသည့်စိတ်ဓာတ် ပိုမိုထွန်းကားလာစေရန် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအနုပညာများကို ဖော်ထုတ်ထိန်းသိမ်းပြီး မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များသို့ လက်ဆင့်ကမ်းပေးနိုင်ရေး၊ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးကို ဖော်ဆောင်ရာတွင် ယဉ်ကျေးမှုကဏ္ဍမှ အထောက်အကူပြုနိုင်ရေးစသည့် ဦးတည်ချက်(၄) ရပ်ဖြင့် ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးမှ ပြိုင်ပွဲဝင်အနုပညာရှင် ၁၈၃၈ ဦး ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

❖ ကျောပိုးမှ ဦးစီးကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီနှင့်ဆက်ဆံကော်မတီတို့မှ ကော်မတီဝင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ အကဲဖြတ်ပညာရှင်ကြီးများ၊ ကြီးကြပ်အုပ်ချုပ်သူများ၊ နည်းပြများ၊ ဆရာရှိကြည့်သည့် ပြိုင်ပွဲဝင် တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ငါးနှစ်ကျော်ကာလနီးပါး ရပ်နားခဲ့ရသည့် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲကြီး ပြန်လည်ကျင်းပနိုင်ရန် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေဖြင့် အထူး အားထုတ်ခဲ့ရပါကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ ဦးစီးကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီနှင့်ဆက်ဆံကော်မတီ အသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်အဆင့်၊ ခရိုင်အဆင့်မှစ၍ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ၊ အကဲဖြတ်ပညာရှင်ကြီးများ၊ နည်းပြဆရာ ဆရာမကြီးများ၊ ကြီးကြပ်အုပ်ချုပ်သူများ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်များ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကြောင့် အောင်မြင်သိုက်မြိုက်ခမ်းနားစွာ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့ပြီး ယခု



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းချင်းပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားရိုးရာနှင့် ကျေးလက်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့အား ဂုဏ်ပြုဆု ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

အဖွဲ့လိုက်သော် လည်းကောင်း ဆုအသီးသီး ရယူနိုင်ကြသည့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များမှ ပြိုင်ပွဲဝင်များကို ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြောင်းကို ပြောကြားလိုကြောင်း၊ ဆုမရရှိသော်လည်း ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အနုသုခုမပညာရပ်များကို မြတ်မြတ်နိုးနိုး ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည့်

ထိန်းသိမ်းခြင်းအပြင် အဆိုပါအမွေအနှစ်များ တိမ်ကောပျောက်ကွယ်မသွားစေရန် ဆင့်ကဲဆင့်ကဲဖြန့်ဝေ ဆက်ခံနိုင်ကြရန်ဖြစ်ကြောင်း။ အထူးအားဖြင့် ပင်းယခေတ်တွင် ပေါ်ထွန်းခဲ့သည့် ကာချင်းများ၊ အင်းဝခေတ်တွင် ပေါ်ထွန်းခဲ့

သည့် တေးသီချင်းများကို အတီးတူရိယာ တစ်မျိုးတည်းအနေဖြင့် ဖြစ်စေ၊ ဆိုတီးနှစ်ဖြာ ရောနှော၍ ဖြစ်စေ ထုတ်လွှင့်နေကြသည်ကို တွေ့မြင်ကြားသိနေရသည့်အတွက် များစွာအသိအမှတ်ပြုမိကြောင်း၊ ယနေ့ Globalization ဟု ခေါ်သည့် ကမ္ဘာ့ရွာကြီးထဲတွင် ရိုးရာ

- မိမိတို့နေ့စဉ်လူမှုဘဝထဲမှ ကောင်းမြတ်သော ဓလေ့ထုံးစံများနှင့် တန်ဖိုးကြီးမားသော အနုသုခုမ အမွေအနှစ်များကို ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ စောင့်ရှောက်ခြင်းနှင့် ပွားများအောင် ကြိုးပမ်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်
- နိုင်ငံတော်အဆင့် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲမှ အနာဂတ် နိုင်ငံတော်အတွက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်များ ထိန်းသိမ်းကြမည့် မျိုးဆက်သစ် ထူးချွန်သည့် အနုပညာရှင် မြောက်မြားစွာ ပေါ်ထွန်းလာမည်ဟု ယုံကြည်

ကို နှောင့်ယှက်ဖျက်ဆီးခြင်းမှ ကင်းဝေးစေရန် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းကာကွယ် ထိန်းသိမ်းသွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။ လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်းနှစ်ထောင့်ခြောက်ရာကျော်တွင် ပေါ်ထွန်းခဲ့သည့်ဗုဒ္ဓ၏တရားဒေသနာများနှင့် အခြားသော ဘာသာတရားတို့၏

များ ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။ မကြာမီပြီးစီးတော့မည့် (၂၃) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲကို အောင်မြင်ပြီးမြောက်အောင် စီမံဆောင်ရွက်ပေးကြသည့် ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေး



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းကရင်ပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားရိုးရာနှင့် ကျေးလက်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့အား ဂုဏ်ပြုဆု ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

ကဲ့သို့ ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားကို ကျင်းပနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း။ ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းဖြင့် အောင်မြင်မှုမှတ်တိုင်တစ်ခု ရယူနိုင်ရေးဟု ဆိုရာတွင် ပညာရပ်တစ်ခုကို စည်းစနစ်ကျစွာ သင်ကြားနာယူမှု၊ စွဲမြဲစွာ တစ်ကွက်မတ်မတ်လေ့ကျင့်ကြိုးစားမှု၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ဆိုင်သည့် သက်လုံပြည့်ဝမှု၊ ဇွဲရှိမှုနှင့် သာလွန်ကောင်းမွန်သော ထိုးထွင်းသိမြင်မှုစသည့် အကြောင်းများစွာပေါ်၌ အခြေခံလျက်ရှိကြောင်း။ တစ်ဦးချင်းသော်လည်းကောင်း၊

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ ပြိုင်ပွဲဝင်များ၏ ကြိုးစားအားထုတ်မှုကိုလည်း တန်ဖိုးထားအသိအမှတ်ပြုပါကြောင်း။ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီး ပြိုင်ပွဲကြီးကို နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် အချိန်အား၊ လူအား၊ ဓနငွေကြေးအင်အားများဖြင့် ကျင်းပပေးနေခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း စုစည်းနေထိုင်ကြသည့် တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမများအားလုံး ပိုင်ဆိုင်ထားကြသည့် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်များ၊ ကောင်းမြတ်သည့် ဓလေ့ထုံးတမ်းများကို

သည့်ကြိုးသီချင်းများ၊ ကုန်းဘောင်ခေတ်တွင် ထင်ရှားခဲ့သည့် ဘွဲ့၊ သီချင်းခံ၊ ပတ်ပျိုးများ စသည့် မဟာဂီတဟု သတ်မှတ်ခြင်းခံထားရသည့် တေးသီချင်းများနှင့် ကျေးလက်တေးသံများသည် ယနေ့ခေတ် ပြည်သူများအကြား ပျံ့နှံ့မှုအားနည်းလာခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း။ သို့သော် အချို့သော အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များသည် ယနေ့ခေတ် ဆက်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ နည်းပညာ တိုးတက်မြင့်မားလာမှုကို အသုံးပြု၍ လူမှုကွန်ရက် မီဒီယာအချို့တွင် မဟာဂီတဝင်ကြီး၊ ဘွဲ့၊ သီချင်းခံ၊ ပတ်ပျိုး အစရှိ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး တိုင်းရင်းသားရိုးရာနှင့် ကျေးလက်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့အား ဂုဏ်ပြုဆု ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

ယဉ်ကျေးမှုဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများ၏အရွှေ့သည် အကောင်းနှင့်အဆိုး အရှိန်အဟုန်မြင့်မားလျက် အပြန်အလှန် ကူးပြောင်းနေသကဲ့သို့ ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိဖြင့် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အလေ့အထ အမူအကျင့်စရိုက်များ တိမ်ကောပျောက်သွားအောင် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ထိုးဖောက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်နေမှုများအပေါ် မိမိတို့ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများအနေဖြင့်လည်း အမျိုးဂုဏ် ဇာတိဂုဏ်စောင့်ထိန်းရင်း မိမိနိုင်ငံ မိမိနိုင်ငံသားများ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများ

ကောင်းမြတ်သော အဆုံးအမများ ယနေ့အထိ တည်တံ့နေခြင်းသည် သက်ဝင်ယုံကြည်မှုနှင့်အတူ လက်ဆင့်ကမ်း ပညာအမွေပေးမှု ရှိခြင်းနှင့် နာယူမှတ်သားသူ အဆင့်ဆင့်ကလည်း ဇွဲ၊ လုံ့လ၊ ဝီရိယအပြည့်နှင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ကြိုးစားကျင့်ကြံ ကြိုးစားအားထုတ်ခဲ့၍ဖြစ်ကြောင်း။ ထိုနည်းတူ မိမိတို့ နေ့စဉ် လူမှုဘဝထဲမှ ကောင်းမြတ်သောဓလေ့ထုံးစံများနှင့် တန်ဖိုးကြီးမားသော အနုသုခုမ အမွေအနှစ်များကို ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ စောင့်ရှောက်ခြင်းနှင့် ပွားများအောင် ကြိုးပမ်းခြင်း

ဦးစီးကော်မတီဝင်များ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီအသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရန် လူအား ငွေအား စေတနာအားတို့ဖြင့် ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြသည့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အဆင့် ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေး ဦးစီးကော်မတီဝင်များ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များ၊ ကာလရှည်ကြာ ကျင်းပခဲ့သည့် ပြိုင်ပွဲကြီး တစ်လျှောက် မြန်မာတို့၏ အဆင့်အတန်း မြင့်မားလှသည့် စာမျက်နှာ ၉ သို့ ❖

❖ စာမျက်နှာ ၈ မှ

အနုသုခုမပညာရပ်များ၊ ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်များနှင့် ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများကို မျိုးဆက်သစ် လူငယ်လူရွယ်၊ တိုင်းရင်းသားညီနောင်များအတွက် ပညာအမွေပေးရန် ပြင်းပြသည့် စိတ်ဓာတ်အပြည့်အဝဖြင့် မိမိတို့၏အသက်အရွယ်နှင့် ကျန်းမာရေးကိုပင် လျစ်လျူရှုပြီး ပြိုင်ပွဲဝင်များအပေါ် လိုအပ်သည်များကို ပြုပြင်ပေးကြသည့် အကဲဖြတ် ခိုင်လုံကြီးများအပါအဝင် ပြိုင်ပွဲအားလုံး၌ စိတ်ရောကိုယ်ပါနှစ်ပြီး ဖွဲ့၊ လုံ့လ၊ ဝီရိယ အားမာန်အပြည့်အဝဖြင့် ပြိုင်ပွဲဝင်ခဲ့ကြသည့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးမှ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးအပ်သော တိုင်းရင်းသားညီနောင် လူငယ်လူရွယ်များ အားလုံးကို အထူးပင် ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း။

ပေါ်ထွန်းလာမည်
ထိုပြိုင်ပွဲကလေးတစ်လျှောက် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးမှ ပြိုင်ပွဲဝင် အသင်းသူ အသင်းသားများ၊ ကြီးကြပ်အုပ်ချုပ်သူများ၊ နည်းပြများ အားလုံးကလည်း အဆင့်ရှိရှိ အပြိုင်အဆိုင် ကြိုးကြိုးစားစား ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည်ကို ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်အဆင့် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲမှ အနာဂတ်နိုင်ငံတော်အတွက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်များ ထိန်းသိမ်းကြမည့် မျိုးဆက်သစ် ထူးချွန်သည့် အနုပညာရှင်မြောက်မြားစွာ ပေါ်ထွန်းလာမည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည့် (၂၃) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီး ပြိုင်ပွဲကြီးကို အကြောင်းပြု၍ ရရှိခဲ့သော အောင်မြင်ဆုတံဆိပ်များ၊ ပြိုင်ပွဲကလေးအတွင်း တွေ့ကြုံ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး ဆုရရှိသူတစ်ဦးအား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် မန်းငြိမ်းမောင် ဆုရရှိသူ တစ်ဦးအား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ် ချီးမြှင့်စဉ်။

ရင်းနှီးခဲ့ရသည့် တိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကို မောင်နှမများနှင့် အပြန်အလှန် ချစ်ကြည်ခိုင်မြဲခဲ့ရသော မေတ္တာတရားများကို အခြေခံ၍ မိမိတို့နေရပ်ဒေသများသို့ပြန်လည်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်း ဆုရရှိသူတစ်ဦးအား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒေါ်အေးနုစိန် ဆုရရှိသူ တစ်ဦးအား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ် ချီးမြှင့်စဉ်။

ခန်းများမှတစ်ဆင့် ဆတတ်ထမ်းပိုး သယ်ပိုးနိုင်ကြပါစေကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ရာ ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေး ဦးစီး

ပြိုင်ပွဲ၊ ရုပ်စုံသဘင်အဖွဲ့လိုက် ပြိုင်ပွဲ၊ ကွက်စိပ်ပြိုင်ပွဲ၊ ရာမာယဏ ဇာတ်တော်ကြီးပြိုင်ပွဲ၊ မြန်မာအက အခြေခံကဗျာလွတ်အက ပြိုင်ပွဲတို့တွင် ဆုရရှိသူများနှင့် အကပွဲပိုဆိုင်းအဖွဲ့ ဆုရရှိသူများ၊ ဆိုငို ပြော ထူးချွန်ဆု၊ ဇာတ်ပို့ဆိုင်း ထူးချွန်ဆု၊ ဇာတ်ညွှန်းထူးချွန်ဆု၊ ဒါရိုက်တာထူးချွန်ဆု ရရှိသူများကို ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ကပြဖျော်ဖြေ
ထို့နောက် အခြေခံပညာအဆင့် (အသက် ၁၀ နှစ်မှ ၁၅ နှစ်အတွင်း) ကဗျာလွတ် အကပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိခဲ့သည့် ကရင်ပြည်နယ်မှ နန်းသင်အေးနှင့်အဖွဲ့က ကပြဖျော်ဖြေတင်ဆက်သည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စု တရားသူကြီးချုပ်က အရေးပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိကြသူများကို ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်များနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ထို့နောက် ဝါသနာရှင်အဆင့် (ပထမတန်း) အရေးပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသော ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှ ဦးဗိုလ်စိုး ရေးသားသည့် “ထိန်းသိမ်းစို့လေ ရိုးရာအမွေ” သီချင်းဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်သည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပုဂ္ဂိုလ်များက စောင်းအတီးပြိုင်ပွဲ၊ စန္ဒရားအတီးပြိုင်ပွဲ၊ ပတ္တလားအတီးပြိုင်ပွဲ၊ တယောအတီးပြိုင်ပွဲ၊ မယ်ဒလင်အတီးပြိုင်ပွဲ၊ ဂီတအတီးပြိုင်ပွဲနှင့် ဒုံမင်းအတီးပြိုင်ပွဲ၊ ဆိုင်းတစ်ဦးချင်းအတီးပြိုင်ပွဲ၊ ဆိုင်းအဖွဲ့လိုက်အတီးပြိုင်ပွဲ၊ နှဲပြိုင်ပွဲ၊ ပလွေပြိုင်ပွဲ၊ အိုးစည်ပြိုင်ပွဲ၊ ဒိုးပတ်ပြိုင်ပွဲတို့တွင် ဆုရရှိကြသူများကို ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်များနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ထို့နောက် အခြေခံပညာအဆင့် (အသက် ၁၀ နှစ်မှ ၁၅ နှစ်အတွင်း) ပတ္တလား အတီးပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသော မွန်ပြည်နယ်မှ မန္တေးနွေးထက်က တီးခတ်ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ပြီး အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းသည်။

ဆုတံဆိပ်ရရှိမှု

(၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီး ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုတံဆိပ်ရရှိမှုများမှာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှ ၁၂၈ ဆု၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ၈၈ ဆု၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးမှ ၅၈ ဆု၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှ ၃၆ ဆု၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမှ ၃၃ ဆု၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးမှ ၂၃ ဆု၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ၂၂ ဆု၊ ချင်းပြည်နယ်မှ ၂၁ ဆု၊ ကရင်ပြည်နယ်မှ ၂၀၊ ရခိုင်ပြည်နယ်မှ ၂၀၊ ရှမ်းပြည်နယ်မှ ၁၉ ဆု၊ မွန်ပြည်နယ်မှ ၁၅ ဆု၊ ကချင်ပြည်နယ်မှ ၁၁ ဆုနှင့် ကယားပြည်နယ်မှ ၁၀ ဆု ရရှိခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဦးစိုင်းလုံးဆိုင် ဆုရရှိသူ တစ်ဦးအား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ် ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒေါက်တာဗညားအောင်မိုး ဆုရရှိသူတစ်ဦးအား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

ကော်မတီနာယက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ တိုင်းရင်းသားရိုးရာနှင့် ကျေးလက်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များကို ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင်များက မဟာဂီတတေးသီချင်း အဆိုပြိုင်ပွဲ၊ ကာလပေါ်တေးသီချင်းအဆိုပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတ်ဂုဏ်မြှင့်တင်ရေး တေးသီချင်းအဆိုပြိုင်ပွဲတို့တွင် ဆုရရှိသူများကို ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ထို့နောက် အဆင့်မြင့်ပညာအဆင့် (အမျိုးသား) “အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတ်ဂုဏ်မြှင့်တင်ရေး” တေးသီချင်းအဆိုပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသော ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှ မောင်စွမ်းရည်ထက်က ဖျော်ဖြေတင်ဆက်သည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင်များက အကပြိုင်ပွဲ၊ ရုပ်သေးကြိုးဆွဲ

သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်မြို့ရှိ အားကစားကွင်း/အားကစားရုံများ လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၈
အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းဇံသည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်ရှိ အောင်ဆန်းအားကစားပြိုင်ဝင်း အဆင့်မြင့်တင်တည်ဆောက်နိုင်မည့် အခြေအနေများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။



ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံအမှာစကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်ရှိ သိမ်ဖြူ

အားကစားသမားများနှင့် ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံ အမှာစကားပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံတင်းနစ်အဖွဲ့ချုပ် ရုံးခန်း၌ ဥက္ကဋ္ဌဦးဇော်ထိန်၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးသိန်းထွေးနှင့် တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များကိုတွေ့ဆုံပြီး အဖွဲ့ချုပ်တာဝန်ရှိသူများအားလုံးက စည်းစည်းလုံးလုံး၊ ညီညီညွတ်ညွတ်ဖြင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ကြိုးစားဆောင်ရွက်ကြရန်မှာကြားပြီး အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌက တင်ပြချက်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် သင်္ဘန်းကျွန်းမြို့နယ် အမျိုးသားအားကစားပြိုင်ပွဲရုံ(၁) သုဝဏ္ဏ၌ ၂၀၂၂ ခုနှစ် အမျိုးသားတံခွန်စိုက် (အမျိုးသား/အမျိုးသမီး) ဘတ်စကက်ဘောပြိုင်ပွဲနှင့် U-18, U-25 (အမျိုးသား/အမျိုးသမီး) ဘတ်စကက်ဘောပြိုင်ပွဲတွင် RRY အသင်းနှင့် M.O.H.A အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားနေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ဦးစွာ အောင်ဆန်းအားကစား ပြိုင်ဝင်းအတွင်းရှိ ပျက်စီးနေသော ပွဲကြည့်စင်အဆောက်အအုံ အနေအထားများ၊ ခြံစည်းရိုးများ၊ ဘောလုံးကွင်းနှင့် ဘော်လီဘောလှေကျင့်ရုံ အနေအထားများ၊ ပြင်ဆင်ရန်လိုအပ်သည့် အနေအထားများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များကို တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် လူငယ်အားကစားလေ့ကျင့်ရေးစခန်း သုဝဏ္ဏဘောလုံးကွင်းသို့ရောက်ရှိပြီး ဘောလုံးကွင်းကို

တင်းနစ်အားကစားကွင်းသို့ရောက်ရှိပြီး (၃၂) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲသို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန် လေ့ကျင့်နေသော လက်ရွေးစင်အားကစားသမားများ၏ လေ့ကျင့်နေမှုကိုကြည့်ရှုပြီး

ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ နေရပ်သို့ပြန်လည်ရောက်ရှိပါက နေထိုင်မှုအဆင်ပြေစေရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၈
ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ယာယီခိုလှုံရာစခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးဆိုင်ရာသတင်းနှင့်ပြန်ကြားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ (၁/၂၀၂၂) လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အစည်းအဝေးသို့ လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးဦးရဲတင့်၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများနှင့် သတင်းနှင့် ပြန်ကြားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

သူများအနေဖြင့် ယာယီခိုလှုံရာစခန်းများတွင် နေထိုင်ကြစဉ် နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် နေထိုင်စားသောက်ရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးနှင့် လိုအပ်သည်များကို ကူညီထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ သို့သော်လည်း အခြေအနေကောင်းပါက လုံခြုံရေးစိတ်ချရပါက ၎င်းတို့မူလနေထိုင်ရာအရပ်ဒေသသို့ ပြန်လည်နေထိုင်ကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ နေရပ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိပါကလည်း နေထိုင်မှုအဆင်ပြေစေရန် ပို့ဆောင်ရေး၊ ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု၊ ရိက္ခာထောက်ပံ့ပေးမှုများကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း။

နေရပ်စွန့်ခွာသူများအနေဖြင့် ယာယီခိုလှုံရာစခန်းများတွင် ခိုလှုံနေခြင်းထက် မိမိတို့နေရာဒေသများတွင် ပြန်လည်နေထိုင်ခြင်းက ၎င်းတို့အတွက် အစစအရာရာ အဆင်ပြေနိုင်သဖြင့် လိုအပ်သည့်



သတင်းအချက်အလက်နှင့် အသိပညာပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးကြရန်လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် လုပ်ငန်းကော်မတီအတွင်းရေးမှူးနှင့် ကော်မတီဝင်များက သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက်

လုပ်ငန်းများအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့် လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြပြီး လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်

မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများစိစစ်ခြင်းနှင့် မဲရုံအရေအတွက်များ လျာထားသတ်မှတ်ခြင်းဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၈
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် လွတ်လပ်ပြီး ကော်မရှင်များ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲများကို ကျင်းပနိုင်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လာမည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအတွက် မဲဆန္ဒ

ရှင်ပြည်သူများ ဥပဒေနှင့်အညီ လွတ်လပ်စွာမဲပေးနိုင်ရေးအတွက် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ စိစစ်ခြင်းနှင့် မဲရုံတည်နေရာများ အတည်ပြုသတ်မှတ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်သည့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ပြည်ခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး

ဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက် အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးစိုးဦးနှင့် ဦးတင်မောင်ဆွေ၊ ပြည်ခရိုင်တပ်နယ်မှူး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်ခရိုင်ရွေးကော်မရှင်အရာရှိများ၊ ခရိုင်

အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ခရိုင်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနဦးစီးမှူး၊ ပေါက်ခေါင်း၊ ပေါင်းတည်၊ ပန်းတောင်း၊ ပြည်၊ ရွှေတောင်၊ သဲကုန်းမြို့နယ်တို့မှ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ မြို့နယ်ရွေးကော်မရှင်အရာရှိများ၊ မြို့နယ်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနမှ ဦးစီးမှူးများ၊ ပြည်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်စု ၆၉ အုပ်စုမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များက အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာသူများက မဲဆန္ဒရှင်စာရင်း ပြည့်စုံမှန်ကန်ရေး၊ မဲရုံတည်နေရာ သတ်မှတ်အတည်ပြုနိုင်ရေးနှင့် မဲရုံသုံးပစ္စည်းများ လိုအပ်ချက်တို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



လူမှုဖူလုံရေးဥပဒေနှင့်အညီ အကျိုးခံစားခွင့်များ ခွင့်ပြုထုတ်ပေး

တောင်ကြီး အောက်တိုဘာ ၁၈
ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)တောင်ကြီးမြို့နယ် လူမှုဖူလုံရေးရုံးတွင် အကျိုးခံစားခွင့်ပံ့ပိုးထားသော Peace Myanmar Group (PMG) Co;Ltd မှ အာမခံအလုပ်သမားဦးမျိုးဇော်ဦး၏ အလုပ်တွင်ထိခိုက်မှုကြောင့် သေဆုံးခြင်းအတွက် ကျန်ရစ်သူအကျိုးခံစားခွင့် ပေးအပ်ခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် တောင်ကြီးမြို့ ပြည်နယ်လူမှုဖူလုံရေးရုံးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ခင်မာအေးက အာမခံအလုပ်သမား ဦးမျိုးဇော်ဦး၏ဇနီးအား ကျန်ရစ်သူအကျိုးခံစားခွင့်ငွေကျပ် ၈၂၅၀၀၀ ကို မိတ်ဖက်ဌာနများ၊ အလုပ်ရှင်/ အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ်များ၊ အလုပ်သမားရေးရာ ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၏ရှေ့မှောက်တွင် ပေးအပ်ခဲ့သည်။ တောင်ကြီးမြို့နယ်လူမှုဖူလုံရေးရုံးတွင် အကျိုးခံစားခွင့်ပံ့ပိုးထားသည့် အလုပ်သမားစုစုပေါင်း ၇၅၄ ဌာနရှိပြီး အာမခံအလုပ်သမားပေါင်း ၉၁၈၃ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

၂၂၂



(၂၄) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံငွေရေးကြေးရေးပေါင်းစည်းရေးဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်ကော်မတီ အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၈
(၂၄) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံငွေရေး
ကြေးရေးပေါင်းစည်းရေးဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်
ကော်မတီ အစည်းအဝေး (24th ASEAN
Senior Level Committee- SLC on
Financial Integration) ကို ယနေ့ နံနက်
၇ နာရီတွင် Hybrid Format ဖြင့် ကျင်းပ
ရာ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယ
ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာလင်းအောင်တက်ရောက်
သည်။

တင်ပြ

ဦးစွာ ပူးတွဲသဘာပတိများ ဖြစ်ကြ
သည့် စင်ကာပူနိုင်ငံငွေကြေးအာဏာပိုင်
အဖွဲ့နှင့် လာအိုနိုင်ငံဗဟိုဘဏ်တို့မှ
ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများက အဖွင့်အမှာစကား
ပြောကြားကြပြီး အာဆီယံ+၃ မေခရို
စီးပွားရေးသုတေသနရုံး (ASEAN+3
Macroeconomic Research Office -
AMRO) နှင့် အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် (Asian
Development Bank- ADB) တို့မှ
လတ်တလော မေခရိုစီးပွားရေးအခြေ
အနေများ၊ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းနှင့် ဒေသတွင်း
ဆိုင်ရာ ငွေရေးကြေးရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု
နှင့်စပ်လျဉ်း၍ တင်ပြကြသည်။

ဆက်လက်၍ အာဆီယံနိုင်ငံများ
အချင်းချင်း သတင်းအချက်အလက်
အပြန်အလှန် ချိတ်ဆက်နိုင်သော မူဘောင်



(ASEAN Interoperable Data
Framework) နှင့် အာဆီယံနိုင်ငံများ
အချင်းချင်း ငွေပေးချေမှုစနစ်များ
ချိတ်ဆက်မှုအစီအစဉ် (ASEAN
Multilateral Payments Connectivity
Initiative) တို့နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် တိုးတက်
မှုအခြေအနေများကို သက်ဆိုင်သည့်
လုပ်ငန်းကော်မတီများမှ ရှင်းလင်းတင်ပြ
ကြသည်။

အစည်းအဝေးကို မွန်လွဲပိုင်းတွင်
ဆက်လက်ကျင်းပရာ အာဆီယံအတွင်း
ရေးမှူးချုပ်ရုံးမှ အာဆီယံငွေရေးကြေးရေး
ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအတွက် ဦးစားပေး
ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အကြောင်းအရာ
များ၊ တိုးတက်မှုနှင့် အာဆီယံစီးပွားရေး

အသိုက်အဝန်း (ASEAN Economic
Community-AEC) လုပ်ငန်းစဉ်များကို
ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ
ဆက်လက်၍ အာဆီယံဘဏ်
လုပ်ငန်း ပေါင်းစည်းရေးမူဘောင် (ASEAN
Banking Integration Framework-
ABIF)၊ ငွေလုံးငွေရင်းစာရင်း ပိုမိုလွတ်လပ်
ခွင့်ပြုရေး (Capital Account Liberali-
zation-CAL)၊ အရင်းအနှီးဈေးကွက်ဖွံ့ဖြိုး
တိုးတက်မှု (Capital Market Develop-
ment-CMD)၊ အားလုံးပါဝင်သော ငွေရေး
ကြေးရေးကဏ္ဍ (Financial Inclusion-
FINC)၊ ငွေရေးကြေးရေးဝန်ဆောင်မှု
လုပ်ငန်းများ လွတ်လပ်ခွင့်ပြုရေး

(Financial Services Liberalization-
FSL)၊ ငွေပေးချေမှုနှင့် စာရင်းရှင်းလင်းမှု
စနစ် (Payment and Settlement
System-PSS)၊ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေး
ကြီးကြပ်ထိန်းကျောင်းမှု ကော်မတီ
(Steering Committee on Capacity
Building - SCCB) တို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍
နောက်ဆုံးတိုးတက်မှုကို လုပ်ငန်း
ကော်မတီအသီးသီးမှ ရှင်းလင်းတင်ပြရာ
ဗဟိုဘဏ်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများက လမ်းညွှန်
မှုများ ပြုကြသည်။

ထို့နောက် အဆင့်မြင့်ကော်မတီ
လုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ ပူးတွဲသဘာပတိများက
ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး အကျပ်အတည်း
ဖြစ်ပေါ်မှုဒဏ်ကို ခံနိုင်ရည်ရှိစေရေး

အထောက်အကူပြုဘဏ္ဍာငွေ (Sustaina-
ble Finance) နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်း
ကောင်း၊ မလေးရှားနိုင်ငံဗဟိုဘဏ်က
အာဆီယံဒေသတွင်း ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေး
ဆိုင်ရာ ခံနိုင်ရည်ရှိမှုနှင့် သတင်းအချက်
အလက်များ မျှဝေခြင်းအစီအစဉ် (ASEAN
Cybersecurity Resilience and
Information Sharing Platform-
CRISP) နှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း
ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် အာဆီယံငွေကြေး
ဖလှယ်မှု အစီအစဉ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍
နောက်ဆုံး တိုးတက်မှုအခြေအနေ
(Update on ASEAN Swap Arrange-
ment- ASA) ကို ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံဗဟိုဘဏ်
ကလည်းကောင်း၊ အာဆီယံငွေရေး
ကြေးရေးပေါင်းစည်းရေး အဆင့်မြင့်
ကော်မတီဆိုင်ရာအချက်များ (Terms of
Reference -TOR) နှင့်စပ်လျဉ်း၍
စင်ကာပူ ငွေကြေးအာဏာပိုင်အဖွဲ့က
လည်းကောင်း တင်ပြကြရာ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ
များက လမ်းညွှန်မှုများ ပြုလုပ်ကြသည်။
ယင်းနောက် အစည်းအဝေး ပူးတွဲသဘာ
ပတိများက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား
ပြောကြားခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

သက်ကြီးစာပေပညာရှင်များ ပူးပေါင်းကော်မတီအဖွဲ့အတွက် အလှူငွေများလှူဒါန်း

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၈
မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်းက ၁၃၈၄ ခုနှစ်
မြန်မာနိုင်ငံစာဆိုတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ် (၃၅)
ကြိမ်မြောက် သက်ကြီးစာပေပညာရှင်များ ပူးပေါင်း
ကန်တော့ပွဲအတွက် စေတနာရှင်များက အလှူငွေ
များ ဆက်လက်လှူဒါန်းကြရာ ဦးမြင့်စိုး (စာရေးဆရာ
မြင့်စိုး-နတ်လ) က အလှူငွေကျပ်သုံးသိန်း၊ ဦးဝေလွင်
(စာရေးဆရာ ဝေလွင်မောင်) က ငွေကျပ်နှစ်သိန်း၊
ဒေါက်တာအေးမင်း (ဒေါက်တာအောင်ထက် ဆေး-၁)
မိသားစုနှင့် ဦးသန်းဝင်း (မင်းယဉ်စု) မိသားစုတို့က
ငွေကျပ်တစ်သိန်းစီ၊ စာရေးဆရာကြီး ကပ္ပတိန်
သာစိန်မိသားစုက ငွေကျပ်ခုနစ်သောင်း၊ မရမ်းကုန်း
မြို့နယ်စာရေးဆရာအသင်းနှင့် ဒဂုံမြို့သစ်

(တောင်ပိုင်း) မြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းတို့က
ငွေကျပ်ငါးသောင်းစီ၊ ဦးထင်ကျော်မိုး (မြေလတ်
ထင်ကျော်မိုး) မိသားစုက ငွေကျပ်နှစ်သောင်း ပေးအပ်
လှူဒါန်းကြရာ အသင်းအတွင်းရေးမှူး ဦးညွန့်တင်
(မောင်ငြိမ်းသူ-ကြို့ပင်ကောက်) နှင့် တာဝန်ရှိသူများ
ကလက်ခံရယူပြီး ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြား
သည်။

အလှူငွေဖြစ်စေ၊ အလှူပစ္စည်းဖြစ်စေ လှူဒါန်း
လိုပါက မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်း အမှတ်
(၁၇၃/၁၇၅) ပန်းဆိုးတန်းလမ်း (အလယ်) ကျောက်
တံတားမြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့ ဖုန်း-၀၁-၂၅၂၄၁၇၊
၀၉-၄၅၀၀၉၀၄၈၆ သို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း
သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ The Republic of Buryatia, Ulan-Ude တွင် ကျင်းပမည့် ပထမအကြိမ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအရှေ့ဗျားသိပ္ပံနှင့်အဏုမြူရောင်ခြည်နည်းပညာဖြင့် ရောဂါရှာဖွေကုသရေး လက်တွေ့လေ့ကျင့်ရေးဆိုင်ရာဆွေးနွေးပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တက်ရောက်မည်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၈ Republic of Buryatia, Ulan- အကြိမ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအရှေ့
ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ The Ude တွင် ကျင်းပမည့် ပထမ ဗျားသိပ္ပံနှင့် အဏုမြူရောင်ခြည်



နည်းပညာဖြင့် ရောဂါရှာဖွေ ဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင်
ကုသရေး လက်တွေ့လေ့ကျင့်ရေး ကမ္ဘာနိုင်ငံများမှ အထူးကုဆရာဝန်
ဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ များတက်ရောက်၍ အဏုမြူ
တက်ရောက်ရန် ကာကွယ်ရေး ရောင်ခြည်နည်းပညာဖြင့် ရောဂါ
ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကျန်းမာရေး ဂျာဗေးကုသရေး ပညာရပ်များကို
ဝန်ကြီးဌာနတို့မှ အထူးကုဆရာဝန် ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးကြမည့်အပြင်
ကြီး ငါးဦးတို့သည် ယနေ့ ညနေ ၄ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်မြို့မှ
လေကြောင်းခရီးဖြင့် ထိုင်းနိုင်ငံ ဘန်ကောက်မြို့မှတစ်ဆင့် ရုရှား
ဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာ သွားကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲသည် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ ရုရှား
ဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံသို့ အလုပ် သဘောခရီးစဉ်အတွင်း တွေ့ဆုံ
ဆွေးနွေးမှုအရ ဖိတ်ကြားလာခြင်း ဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင်
ကမ္ဘာနိုင်ငံများမှ အထူးကုဆရာဝန် များတက်ရောက်၍ အဏုမြူ
ရောင်ခြည်နည်းပညာဖြင့် ရောဂါ ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးကြမည့်အပြင်
နိုင်ငံတကာမှ ပညာရှင်များနှင့် အတွေ့အကြုံများ ဖလှယ်မည်
ဖြစ်ပါသဖြင့် မိမိနိုင်ငံအတွင်း အဏုမြူရောင်ခြည်နည်းပညာဖြင့်
ကင်ဆာရောဂါ ရှာဖွေကုသရေး ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်
မှုလုပ်ငန်းအတွက် အထောက် အကူများစွာရရှိနိုင်ပြီး နိုင်ငံတကာ
မှ အတွေ့အကြုံကောင်းများ ပြန်လည်မျှဝေပေးနိုင်မည် ဖြစ်
ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မနက်ဖြန် မွန်းတည့်ချိန်အထိ ခန့်မှန်းချက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၈ စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး အထက်ပိုင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့တွင် နေရာအနှံ့ အပြား၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အောက်ပိုင်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် နေရာစိပ်စိပ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာ ကျကျနှင့် ကျန်တိုင်းဒေသကြီး နှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာ ကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာပြီး တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတွင် နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်သည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။

မိုး/ဇလ

ဂျပန်နိုင်ငံရှိ ဘဏ္ဍာရေးအဖွဲ့အစည်းများ ဆိုက်ဘာတိုက်ခိုက်မှုတုံ့ပြန်ရေးလေ့ကျင့်မှု စတင်ဆောင်ရွက်

တိုကျို အောက်တိုဘာ ၁၈
ဂျပန်နိုင်ငံရှိ အစိုးရရုံးများနှင့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းများအား ဆိုက်ဘာတိုက်ခိုက်မှုမှ ကာကွယ်ရေးအတွက် ဂျပန်နိုင်ငံဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအေဂျင်စီကြီးကြပ်မှုဖြင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်း ၁၆၀ ခန့်က ဆိုက်ဘာတိုက်ခိုက်မှု တုံ့ပြန်ရေးလေ့ကျင့်မှုကို ယနေ့စတင်လေ့ကျင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

အောက်တိုဘာ ၁၈ ရက်တွင် စတင်ဆောင်ရွက် သည့် ၎င်းဆိုက်ဘာတိုက်ခိုက်မှုတုံ့ပြန်ရေးလေ့ကျင့်မှု သည် ရက်သတ္တတစ်ပတ်ကြာမြင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လက်ရှိအချိန်တွင် ဂျပန်နိုင်ငံအတွင်းနှင့် ပြည်ပတွင် ဆိုက်ဘာတိုက်ခိုက်မှုများ အများအပြား ဖြစ်ပွားလျက်ရှိနေပြီး ပြစ်မှုကျူးလွန်သည့် နည်းလမ်း များမှာလည်း များပြားကြောင်း ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေး မူဝါဒဆိုင်ရာရုံးမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဆာတိုတက် ဆူယိုရှိက ပြောကြားသည်။

နိုင်ငံအတွင်းရှိ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်း

များအနေဖြင့် ယခုဆောင်ရွက်သည့် ဆိုက်ဘာ တိုက်ခိုက်မှုတုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေး လေ့ကျင့်မှုမှ ဆိုက်ဘာတိုက်ခိုက်မှု တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများကို အများအပြားသိရှိနိုင်ပြီး လက်တွေ့ လုပ်ငန်းနယ်ပယ်တွင် အသုံးပြုသွားနိုင်မည်ဟု ၎င်းက ပြောကြားသည်။

၎င်းဆိုက်ဘာတိုက်ခိုက်မှုတုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေး လေ့ကျင့်မှုတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်သည့်ဘဏ်များနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများကလည်း လေ့ကျင့်မှုအတွင်း မိမိတို့၏ဘဏ်များနှင့် အဖွဲ့အစည်း များအား ဆိုက်ဘာတိုက်ခိုက်မှုမှကာကွယ်ရေး ကနဦး ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်မှုများကို အသီးသီးရှင်းလင်း ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်း အစိုးရရုံးများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းများအား ဆိုက်ဘာ တိုက်ခိုက်မှု ၁၂၂၀၉ ကြိမ် ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ ကိုးကား- အင်န်အိတ်ချ်ကော ဘာသာပြန်- စိုးသူရ



ရှုရှားနိုင်ငံ၌ တိုက်လေယာဉ်ပျက်ကျမှုကြောင့် ၁၃ ဦး သေဆုံး

မော်စကို အောက်တိုဘာ ၁၈
ရှုရှားနိုင်ငံတောင်ပိုင်း၌ အောက်တိုဘာ ၁၇ ရက်ညနေပိုင်းက Su-34 တိုက်ခိုက်ရေးဂျက်လေယာဉ် ပျက်ကျမှုကြောင့် သေဆုံးသူ ၁၃ ဦး ရှိလာကြောင်း တီအေအက်စ်အက်စ်သတင်းအေဂျင်စီက ယနေ့တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ တိုက်လေယာဉ်ပျက်ကျမှုကြောင့် သေဆုံးခဲ့သည့် ၁၃ ဦးထဲတွင် ကလေးငယ်သုံးဦးပါဝင် ကြောင်း အရေးပေါ်အခြေအနေဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာန ၏ပြောကြားချက်ကို ကိုးကား၍ တီအေအက်စ်အက်စ် သတင်းအေဂျင်စီက သတင်းဖော်ပြခဲ့သည်။

ထို့ပြင် တိုက်လေယာဉ်ပျက်ကျမှု ဖြစ်ပွားပြီး နောက် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သူ ၁၉ ဦးကိုလည်း ဆေးဝါး ကုသမှုခံယူရန် ဆေးရုံများသို့ ပို့ဆောင်ထားကြောင်း

နှင့် တိုက်လေယာဉ်ပျက်ကျမှုဖြစ်ပွားရာ နေရာ ဖြစ်သည့် ရှေးစံမြို့မှ လူပေါင်း ၃၆၀ ကိုလည်း ဘေးလွတ်ရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းပေးထားကြောင်း ရှုရှား မီဒီယာများက သတင်းဖော်ပြထားသည်။

အဆိုပါ Su-34 တိုက်ခိုက်ရေးဂျက်လေယာဉ် သည် ပျံတက်စဉ်အတွင်း အင်ဂျင်မီးလောင်မှု ဖြစ်ပွား ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း လေယာဉ်အမှုထမ်းများက သတင်းပေးပို့ခဲ့ပြီး လေယာဉ်မီးလောင်ပေါက်ကွဲ ပြီးနောက် အနီးအနားရှိ ကိုးထပ်အဆောက်အအုံ ပေါ်သို့ ကူးစက်လောင်ကျွမ်းခဲ့ကြောင်းနှင့် လေယာဉ် ပျက်ကျရာသည့် အကြောင်းအရင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှုရှား အာဏာပိုင်များက စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ လုပ်ဆောင် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်- အလင်းသစ်

ယူဂန္ဒာနိုင်ငံ၌ အိတ်လီယာရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၂၄ ဦး ရှိလာ

ကန်ပါလာ အောက်တိုဘာ ၁၈
ယူဂန္ဒာနိုင်ငံ၌ အိတ်လီယာရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၂၄ ဦးရှိလာကြောင်း ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။ နိုင်ငံအတွင်း ပြီးခဲ့သည့်ရက်များအတွင်းက အိတ်လီယာရောဂါ ကြောင့် ငါးဦးသေဆုံးခဲ့သည်။

နိုင်ငံအတွင်း လက်ရှိအချိန်တွင် အိတ်လီယာ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၆၀ ရှိပြီး ရောဂါမှပြန်လည် ကျန်းမာလာသူ ၂၄ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။ လက်ရှိ အချိန်တွင် နိုင်ငံအတွင်းရှိ မူနီစီပယ်ဒေသနှင့်

ကက်စန်တာဒေသများတွင် အိတ်လီယာရောဂါ ကူးစက်မှု ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် အသွားအလာ ကန့်သတ်ခြင်းအပါအဝင် ညမထွက်ရအမိန့် ထုတ်ပြန်ထားကြောင်း သိရသည်။

မြို့တော်ကန်ပါလာတွင်လည်း အိတ်လီယာ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးအတွက် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက် မှုများကို ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်- စိုးသူရ

ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုများကို ကောင်းစွာထိန်းသိမ်းနိုင်ပါက ၂၀၉၀ ပြည့်နှစ်တွင် သမုဒ္ဒရာများ၏အပူချိန် လေးဆခန့်မြင့်တက်လာနိုင်

ဝယ်လင်တန် အောက်တိုဘာ ၁၈
လက်ရှိအချိန်တွင် ကမ္ဘာပေါ်တွင်ဖြစ်ပွား နေသည့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုများကို ကောင်းစွာ

မထိန်းသိမ်းနိုင်ပါက ၂၀၉၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ သမုဒ္ဒရာများ၏အပူချိန် လေးဆခန့်မြင့်တက်လာ နိုင်ကြောင်း ဩစတြေးလျနိုင်ငံမှ သုတေသီများက



ပြောကြားသည်။

ထိုကဲ့သို့ဖြစ်လာပါက ကမ္ဘာပေါ်ရှိသက်ရှိများ အတွက် ဆိုးရွားသည့်အကျိုးဆက်များ ဖြစ်လာနိုင် သဖြင့် သမုဒ္ဒရာများ၏အပူချိန် လျော့ချရေးအတွက် စနစ်တကျစီမံဆောင်ရွက်သွားရမည်ဟု Nature Reviews ဂျာနယ်က ပြောကြားသည်။ လက်ရှိအချိန် တွင် ပါရီရာသီဥတုဆိုင်ရာသဘောတူညီချက်အတိုင်း ကမ္ဘာ၏အပူချိန်ကို ၂ ဒီဂရီဆဲလ်ဆီရပ်အထိ လျော့ချ သွားနိုင်မည်ဆိုပါက ၂၀၉၀ ပြည့်နှစ်အရောက်တွင် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ သမုဒ္ဒရာများ၏အပူချိန်ကို လျော့ချသွား နိုင်မည်ဟု အောက်ကလန်တက္ကသိုလ်မှ သုတေသီများ နှင့် ပြင်သစ်၊ တရုတ်၊ ဗြိတိန်နိုင်ငံများမှ သုတေသန အင်စတီကျုများက ပြောကြားသည်။ လူသားများ သည် လေထုထဲသို့ ဖန်လှုံ့အိမ်ဓာတ်ငွေ့များကို စွန့်ထုတ်ရာမှ ကမ္ဘာမြေကြီးပူနွေးမှုဖြစ်လာပြီး

၎င်းအပူများသည် သမုဒ္ဒရာများထဲတွင် အဆုံးသတ် ကြကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် သမုဒ္ဒရာများ ပူနွေးလာခြင်းကြောင့် ကမ္ဘာပေါ်ရှိရာသီဥတုအခြေအနေများနှင့် စားနပ်ရိက္ခာ ထုတ်လုပ်မှုဖြစ်စဉ်များတွင် အကျိုးသက်ရောက်မှုများ ရှိကြောင်း သိရသည်။ သမုဒ္ဒရာများ ပူနွေးလာမှုကြောင့် ကမ္ဘာ၏တစ်ဖက်ခြမ်းတွင် ရေကြီးခြင်း၊ မိုးခေါင် ရေရှားခြင်းနှင့် ခြောက်သွေ့ခြင်းများ ဖြစ်လာချိန်တွင် အခြားတစ်ဖက်တွင် မိုးရွာသွန်းမှုများပြားခြင်းနှင့် စိုစွတ်ခြင်းတို့ဖြစ်လာကြောင်း သိရသည်။

သမုဒ္ဒရာများ ပူနွေးလာမှုကြောင့် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ဂေဟစနစ်ကိုလည်း အကျိုးသက်ရောက်ခြင်းများ ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်- စိုးသူရ

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၃၃၂၄၈ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

ဆိုးလ် အောက်တိုဘာ ၁၈
တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၃၃၂၄၈ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်း ကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ စုစုပေါင်း ၂၅၁၆၄၆၉၅ ဦးရှိလာကြောင်း တောင်ကိုရီးယား ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များက ယနေ့တွင် ပြောကြားသည်။

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူများအနက် ၈၇ ဦးသည် ပြည်ပမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူများအနက်မှ ကူးစက်ခံရသူများ ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ကျန်ရှိသူများသည် ပြည်တွင်း၌ ကူးစက်ခံရသူ များဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင်တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ခြောက်ဦးထပ်မံတွေ့ရှိ ခြင်းကြောင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူစုစုပေါင်း ၂၈၈၅၆ ဦးရှိလာကြောင်း တောင်ကိုရီးယားကျန်းမာရေး အာဏာပိုင်များက ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူအရေအတွက် သည် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက် ခံရသူစုစုပေါင်း၏ သုည ဒသမ ၁၁ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း သိရ သည်။

ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်- အလင်းသစ်



ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၁၉-၁၀-၂၀၂၂

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	ထားဝယ်	မုံရွာ	ပုသိမ်	မြစ်ကြီးနား	စစ်တွေ	ဘားအံ	မော်လမြိုင်	လားရှိုး	တောင်ကြီး	လွိုင်ကော်	ဟားခါး	ကျိုင်းတုံ
92 Ron	၁၉၇၀	၂၀၁၅	၂၀၁၀	၁၉၈၀	၂၀၁၅	၂၀၃၅	၂၀၂၅	၂၀၀၀	၂၀၉၅	၂၁၁၀	၂၀၀၅	၂၀၁၅	၂၀၅၀	၂၀၅၀	၂၀၅၅	၂၂၇၅	၂၇၇၀
95 Ron	၂၀၄၀	၂၀၈၅	၂၀၈၅	၂၀၄၅	၂၀၈၅	၂၁၀၅	၂၀၉၀	၂၀၇၀	၂၁၆၅	၂၁၈၀	၂၀၇၅	၂၀၉၀	၂၁၂၀	၂၁၂၀	၂၁၂၅	၂၃၄၀	၂၈၅၅
HSD (500 ppm)	၂၇၀၅	၂၇၆၅	၂၇၆၀	၂၇၂၀	၂၇၆၀	၂၇၈၀	၂၇၈၀	၂၇၄၅	၂၈၆၀	၂၈၅၅	၂၇၅၅	၂၇၆၀	၂၇၉၅	၂၈၀၀	၂၈၀၀	၃၀၂၀	၃၄၈၅
HSD (50 ppm)	၂၇၉၀	၂၈၄၀	၂၈၃၅	၂၈၀၀	၂၈၃၅	၂၈၆၀	၂၈၅၅	၂၈၂၀	၂၉၃၅	၂၉၃၀	၂၈၃၀	၂၈၄၀	၂၈၇၀	၂၈၇၅	၂၈၇၅	၃၀၉၅	၃၅၂၀
HSD (10 ppm)	၂၇၉၀	၂၈၄၀	၂၈၃၅	၂၈၀၀	၂၈၃၅	၂၈၆၀	၂၈၅၅	၂၈၂၀	၂၉၃၅	၂၉၃၀	၂၈၃၀	၂၈၄၀	၂၈၇၀	၂၈၇၅	၂၈၇၅	၃၀၉၅	၃၅၂၀

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၁၈၇၂	၁၉၄၃
95 Ron	၁၉၃၉	၂၀၁၁
HSD (500 ppm)	၂၅၉၈	၂၆၈၀
HSD (50 ppm)	၂၆၆၉	၂၇၅၂
HSD (10 ppm)	၂၆၆၉	၂၇၅၂

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။

(၂) သုံးစွဲသူမိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်-

၀၆၇- ၄၀၉၈၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၆

၀၆၇- ၄၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၀၄၃၃၅၃၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

အမာမြို့ မျက်ခါးကျေးရွာ၌ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

အမာ အောက်တိုဘာ ၁၈ ရော့တီတိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံ ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၏ စီစဉ် ကြီးကြပ်မှုဖြင့် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးအဖွဲ့နှင့် မြို့နယ်အဆင့်ဌာန ဆိုင်ရာများပူးပေါင်းလျက် ဖျာပုံ မြို့နယ် အမာမြို့ ကျောင်းကုန်း ကျေးရွာအုပ်စု မျက်ခါးကျေးရွာ နှင့် အနီးဝန်းကျင်ကျေးရွာများရှိ ပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ပြည်သူ့ အကျိုးပြု ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်း များ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေး ခြင်းအစီအစဉ်ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက ကျောင်းကုန်း ကျေးရွာအုပ်စု မျက်ခါးကျေးရွာရှိ ဇေယျာဘုမ္မိ ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်း၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသက်ထားမောင်က “ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ အခုလို



ကျေးရွာလုံခြုံရေး၊ အိမ်ထောင်စု စာရင်းအချက်အလက် မှန်ကန် စွာရရှိရေး၊ ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံရေးအပေါ်အဝင် လိုအပ်တဲ့ ကဏ္ဍတွေ လာရောက်ဖြည့်ဆည်း ပေးတာဟာ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး အတွက် အထောက်အကူဖြစ်စေ ချင်လို့ စီမံဆောင်ရွက်ပေးတာ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု ပြောသည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်

ကြသည်။ ထို့နောက် အချွန်ဆန် တစ်ပြည် ၁၅၀၀ ကျပ်နှုန်း၊ စားအုန်းဆီတစ်ပိဿာ ၅၀၀၀ ကျပ်နှုန်းဖြင့် ဈေးနှုန်းသက်သာ စွာရောင်းချပေးခြင်း၊ ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာန တာဝန်ရှိသူများက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးခြင်း၊ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်းနှင့် လူဝင် မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားဝန်ကြီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီး များမှ ပန်းခင်းစီမံချက်(၂)ဖြင့် အိမ်ထောင်စုစာရင်းများ ပြုလုပ် ပေးခြင်းအပေါ်အဝင် ဒေသဖွံ့ဖြိုး ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေး ကြပြီး ဒေသအခြေအနေနှင့် ပတ်သက်၍ သိရှိလိုသည်များ မေးမြန်းမှုအပေါ် သက်ဆိုင်ရာဌာန များမှ ကဏ္ဍအလိုက် ပြန်လည် ဖြေကြားဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ ၂၀၇



အခြေခံပညာအထက်တန်း/အလယ်တန်း ကျောင်းအုပ်ကြီးများ စီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်းဖွင့်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၈ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ် အခြေခံပညာအထက်တန်း/အလယ်တန်း ကျောင်းအုပ်ကြီးများ စီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၂/၂၀၂၂) သင်တန်း ဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ပညာရေးစီမံ ခန့်ခွဲမှုသင်တန်းကျောင်း(ရန်ကုန်)၌ ပြုလုပ်ရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးရုံးမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်မိုးထွန်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။

အဆိုပါသင်တန်းတွင် စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ၊ သင်ကြားမှု ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ၊ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ၊ မူဝါဒ/စီမံကိန်း ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများနှင့် ကွန်ပျူတာ/ICT လုပ်ငန်းများကို ပညာရေးစီမံ ခန့်ခွဲမှု သင်တန်းကျောင်း(ရန်ကုန်)မှ ဌာနခွဲမှူးများ၊ လက်ထောက် ကထိကများ၊ ဦးစီးအရာရှိများဖြစ်သည့် သင်တန်းနည်းပြ ၁၄ ဦးနှင့် ဝန်ကြီးဌာနများမှ နည်းပြများက ဆွေးနွေးပို့ချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သင်တန်းသို့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးမှ အထက်တန်း ကျောင်းအုပ်ကြီး ၁၂၄ ဦး၊ အလယ်တန်းကျောင်းအုပ်ကြီး ၁၇၆ ဦး စုစုပေါင်း ၃၀၀ တက်ရောက်ကြကာ သင်တန်းကာလမှာ အောက်တိုဘာ ၁၈ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်အထိ ၂၆ ရက်ကြာ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

၂၀၂၂-၂၀၂၃ ခုနှစ် ဆီထွက်သီးနှံနေကြာ ကေပြည့်မိရေးစီမံကိန်း တာဝန်ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

ပုသိမ် အောက်တိုဘာ ၁၈ ရော့တီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့နယ်အတွင်းရှိ စိုက်ခင်းများတွင် ၂၀၂၂-၂၃ ခုနှစ် ဆီထွက်သီးနှံနေကြာ စိုက်ပျိုးဆောင်ရွက်မည့် တောင်သူ များအား စီမံကိန်းတာဝန်ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ပုသိမ်မြို့ မြက်တို စုပေါင်းရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် ပုသိမ်မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ဦးက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် ခရိုင်မန်နေဂျာဒေါ်ချယ်ရီတင်က နေကြာ စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေထုတ်ချေးခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြား ပြီး ပုသိမ်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနဦးစီးမှူး ဦးဆန်းဝင်းက ဆီထွက် သီးနှံနေကြာ စိုက်ပျိုးခြင်းနှင့် စီမံကိန်းတာဝန်ပေးအပ်ခြင်းအကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။



ဆက်လက်၍ ပုသိမ်မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင် ကျော်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက နေကြာသီးနှံစိုက်ပျိုးမည့် တောင်သူများ အား နေကြာစိုက်ပျိုးမှုတာဝန်ပေးအပ်လွှာများနှင့် ရေဆင်း(၁) စပ်မျိုး နေကြာတစ်ဧကအတွက် သုံးကီလိုဂရမ်ပါဝင်သောအိတ်များကို ပေးအပ်ရာ တောင်သူများက လက်ခံရယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြင့်ဟန်(ပြန်/ဆက်)

သက်ရှည်ကျန်းမာဖို့ စားသုံးဆီကို တတ်နိုင်သမျှ လျှော့စားစို့

ဌာနဆိုင်ရာများအနေဖြင့် ကဏ္ဍအလိုက်တင်ပြချက်များတွင် အချက်အလက်များ မှန်ကန်တိကျစေရေး အထူးဂရုစိုက်ဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၈
ဌာနဆိုင်ရာများအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍ အလိုက် တင်ပြချက်များတွင် အချက်အလက်များ မှန်ကန်တိကျစေရေး အထူးဂရုစိုက်ဆောင်ရွက်ရန် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့ရုံး မင်္ဂလာခန်းမ၌ကျင်းပသည့် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းက ပြောကြားသည်။

ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်
တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုနှင့် ပိုးတွေ့မှုနှုန်းများရှိနေသေး၍ ဝန်ထမ်း များနှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ ကာကွယ်ဆေးနှင့် ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေးများ အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံ သွားရေး၊ နှာခေါင်းစည်း စနစ်တကျတပ်ဆင်ရေး

တာဝန်ရှိသူများ ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ပေးရန်၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ကြီးကြပ်ပြီး မြို့နယ်များတွင်ရှိသည့် ဌာနဆိုင်ရာများ ကိုအခြေခံ၍ ဖွဲ့စည်းထားသော တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ကာကွယ်ရေး စစ်ကြောင်းကြီး (၅) ကြောင်းဖြင့် မြေပြင်ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဌာနဆိုင်ရာများက သက်ဆိုင်ရာ စစ်ကြောင်းအလိုက် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက် သွားရန် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာသူများ လုပ်ငန်းကဏ္ဍ အလိုက် အထွေထွေဆွေးနွေးကြပြီး တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင် ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)



အမှန်တကယ်စိုက်ပျိုးမွေးမြူလုပ်ကိုင်သည့် လုပ်ငန်းရှင်များအား နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေများကို အမြန်ဆုံးထုတ်ချေးပေး



ဘားအံ အောက်တိုဘာ ၁၈
အမှန်တကယ် စိုက်ပျိုးမွေးမြူလုပ်ကိုင်ပြီး နိုင်ငံ စီးပွားမြှင့်တင်ရေးကို အထောက်အကူပြုနိုင်သည့် လုပ်ငန်းရှင်များအား နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေ များကို အမြန်ဆုံးထုတ်ချေးပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ(၁)၌ ကျင်းပသည့် နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ပြည်နယ်အဆင့် ကျေးရွာ စီမံကိန်းကြီးကြပ်မှုကော်မတီ၏ (၇/၂၀၂၂) လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦးက ပြောကြားသည်။

ကွင်းဆင်းစိစစ်
ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က အတည်ပြုထားသည့် လုပ်ငန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကွင်းဆင်းစိစစ်ပြီး လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ထုတ်ချေးပေးရန်လို ကြောင်း၊ အစည်းအဝေးသို့တက်ရောက်လာသူများ ကလည်း နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ ကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် လိုအပ်သည်များကို ပိုင်းဝန်း အကြံပြုဆွေးနွေးပေးစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်စီးပွားရေးရာဝန်ကြီး ဦးစောခင်မောင်မြင့်၊ ပြည်နယ်အဆင့်စီမံကိန်းကြီး ကြပ်မူကော်မတီဝင်များ၊ ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်လာသော ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် စီမံကိန်း ကြီးကြပ်မှုကော်မတီဝင်များက ရှင်းလင်းတင်ပြကြ သည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က တင်ပြချက်များ အပေါ် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

နိုင်ငံသားတို့၏ ပညာရည်မြင့်မားမှုသာ ကမ္ဘာ့အလယ်တွင် တင့်တယ်မည်

ထားဝယ် အောက်တိုဘာ ၁၈
မိမိတို့ ကြုံတွေ့လာရမည့် စိန်ခေါ်မှုများကို ရင်ဆိုင်ကျော် ညွှားနိုင်ရန်အတွက် ပညာရေးတိုး တက်မှုသည် အလွန်အရေးပါ ကြောင်း၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတွင် နိုင်ငံသားတို့၏ ပညာရည် မြင့်မားမှုသာ ယင်းနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာ့အလယ်တွင် တင့်တယ်နိုင် မည်ဖြစ်ကြောင်း တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကို က ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ထားဝယ် မြို့ ထားဝယ်ပညာရေးဒီဂရီ ကောလိပ် တိက္ခပညာခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် ထားဝယ်ပညာရေး ဒီဂရီကောလိပ်၏ ပညာရေးဘွဲ့ (B.Ed) စာပေးစာယူသင်တန်း၊ အမှတ်စဉ် (၂/၂၂) (ပထမနှစ်) သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ အား ကြိုဆိုပွဲအခမ်းအနားတွင် ပြောကြားသည်။

အမှန်တကယ်တတ်ကျွမ်း တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ပညာရေးတိုးတက် မှုကို မဖြတ်မနေ ပိုင်းဝန်းအားထုတ် ကြိုးပမ်းရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အရည် အသွေးပြည့်ဝသော ပညာရေးကို လေ့လာဆည်းပူးသည့်အခါတွင် အမှန်တကယ် တတ်ကျွမ်းရန် ကိုယ်တိုင်လေ့လာ ဆည်းပူး အားထုတ်မှသာ အရည်အသွေး ရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအခါ



နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေးတွင် မျိုးဆက်သစ်နိုင်ငံသားကောင်းများကို ပြုစုပျိုးထောင်ပေးသည့် ဆရာ ဆရာမများ၏အခန်းကဏ္ဍသည် အရေးကြီး

လွိုင်ကော် အောက်တိုဘာ ၁၈
နိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေး တွင် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ များ ပြည့်ဝသည့် မျိုးဆက်သစ် နိုင်ငံသားကောင်းများကို ပြုစု ပျိုးထောင်ပေးသည့် ဆရာ ဆရာ များ၏အခန်းကဏ္ဍသည် အရေး ကြီးကြောင်း ကယားပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော်မျိုးတင်က ယနေ့နံနက်ပိုင်းက လွိုင်ကော် ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ် ကယား သင်တန်းခန်းမ၌ကျင်းပသည့် ၂၀၂၁- ၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ် ပညာရေးဘွဲ့ စာပေးစာယူပထမနှစ် (၂/၂၂) သင်တန်းသား သင်တန်းသူ များအား ကြိုဆိုပွဲအခမ်းအနား တွင် ပြောကြားသည်။

လူထုအကျိုးပြု ဆက်လက်၍ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်က ဆရာ ဆရာမများ ၏ သင်ကြားမှုအရည်အသွေးကို မြှင့်တင်ရန် ခေတ်စနစ်နှင့်အညီ အတတ်ပညာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု များကို စဉ်ဆက်မပြတ် လေ့လာ လိုက်နာ သင်ယူနေရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ သင်တန်းပြီးဆုံး၍ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဆောင်ရွက် ရာတွင် ပညာရေးကဏ္ဍသာမက ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေး၊ ရပ်ရွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကျရာ

အခန်းကဏ္ဍ အသီးသီးတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် လူထု အကျိုးပြုသူများအဖြစ် စွမ်းဆောင် ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြား သည်။

ထို့နောက်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် နှင့် တာဝန်ရှိသူများက သင်တန်း သား သင်တန်းသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်၍ အားပေးစကားပြောကြားသည်။

အဆိုပါ သင်တန်းသို့ ပြည်နယ် အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်း များမှ ဆရာ ဆရာမ စုစုပေါင်း ၁၇၅ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)



ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း ၁၃၆၃၈ ခု စစ်ဆေးပြီးစီး၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၅၁၅ ဦးတွေ့ရှိ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း (၁၈-၁၀-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်းကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာ ကန့်သတ်ထားရှိသူများအားကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးခြင်း ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၁၇-၁၀-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၁၈-၁၀-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း (၁၃,၆၃၈) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲ အတည်ပြုလူနာသစ် (၅၁၅) ဦး တွေ့ရှိရသဖြင့် ရောဂါပိုး တွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၃.၇၈) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၉,၂၇၅,၅၆၇) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၆၂၉,၃၇၆) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအား နေအိမ်တွင်သီးခြားထားရှိခြင်းနှင့် ဆေးရုံများတွင် သီးခြားထားရှိ ကုသမှုပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ (၂၆၀) ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ စုစုပေါင်း (၆၀၃,၀၁၄) ဦးရှိပြီ ဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူမရှိပါသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၇၁) ဦး ရှိပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် (၂၈-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့မှ (၁၅-၁၀-၂၀၂၂) ရက်နေ့အထိ တွေ့ရှိရသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားသူများနှင့် သေဆုံးသူများ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံထားရှိမှုအခြေအနေ များကိုဆန်းစစ်ချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားသူ စုစုပေါင်း၏ (၉၀.၄) ရာခိုင်နှုန်း နှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူစုစုပေါင်း၏ (၈၀.၉) ရာခိုင်နှုန်းတို့မှာ ကာကွယ်ဆေး လုံးဝထိုးနှံထားခြင်း

မရှိသူများနှင့် ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံထားခြင်း မရှိသူများဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံထားရှိမှု အခြေအနေများ	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားသူ	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြောင့် သေဆုံးသူ
ကာကွယ်ဆေးလုံးဝထိုးနှံထားခြင်းမရှိသူနှင့် ကာကွယ် ဆေးအကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံထားခြင်း မရှိသူ	၉၀.၄ %	၈၀.၉ %

နိုင်ငံတကာသုတေသနတွေ့ရှိချက်များအရလည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံထားသူ များတွင် ရောဂါပြင်းထန်မှု၊ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသခံရမှုနှင့် သေဆုံးမှုတို့ကို လျော့ချနိုင်ပြီး ထပ်ဆောင်း ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံခြင်းဖြင့် ရောဂါပြင်းထန်မှု၊ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသခံရမှုနှင့် သေဆုံးမှုတို့ကို ပိုမို လျော့ချနိုင်ကြောင်းကို တွေ့ရှိရပါသည်။ သို့ဖြစ်ရာ အသက် (၅) နှစ်နှင့်အထက် ပြည်သူများသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးအား မဖြစ်မနေထိုးနှံထားရှိရန်လိုအပ်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် အသက် ၅ နှစ်နှင့်အထက် ပြည်သူများအားလုံးအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိသည့်အပြင် အသက် ၁၂ နှစ်မှ ၁၈ နှစ်အတွင်း ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံပြီးစီးမှုကာလ ၆ လနှင့်အထက်ရှိသော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများနှင့် အသက် ၁၈ နှစ်နှင့်အထက် ပြည်သူများအား ထပ်ဆောင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများ အခမဲ့ထိုးနှံပေးလျက် ရှိရာ ပြည်သူများအနေဖြင့် နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနများ၊ ကျေးရွာ/ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများ နှင့်ဆက်သွယ်၍ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုကို မပျက်မကွက်ခံယူကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက် စာမျက်နှာ www.moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၉၈၈၇၇၈၈၇	၉၆၂၃၁၈၄	၁၀၉၀၈၀၂
၂။	အိန္ဒိယ	၄၄၆၃၂၄၃၀	၄၄၀၇၇၀၆၈	၅၂၈၉၃၃
၃။	ပြင်သစ်	၃၆၂၆၈၀၂၈	၃၅၀၈၂၁၉၄	၁၅၅၉၈၀
၄။	ဘရာဇီး	၃၄၉၆၇၂၁၂	၃၃၉၅၃၄၃၃	၆၈၇၂၉၃
၅။	ဂျာမနီ	၃၄၇၅၈၈၈၉	၃၃၀၁၇၈၀၀	၁၅၁၆၂၉
၆။	တောင်ကိုရီးယား	၂၅၁၆၄၆၉၅	၂၄၇၄၀၂၅၀	၂၈၈၅၆
၇။	ဗြိတိန်	၂၃၇၉၈၇၉၃	၂၃၄၂၈၇၁၈	၁၉၁၆၈၁
၈။	အီတလီ	၂၃၁၁၄၀၁၃	၂၂၃၉၁၈၄၄	၁၇၈၀၈၁
၉။	ဂျပန်	၂၁၈၁၄၉၇၃	၂၀၄၅၄၈၉၄	၄၅၉၄၆
၁၀။	ရုရှား	၂၁၃၂၄၄၃၁	၂၀၆၃၈၆၁၀	၃၈၉၀၈၄

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	ဗီယက်နမ်	၁၁၄၉၃၈၉၄	၁၀၅၉၉၅၆၀	၄၃၁၅၈
၂။	အင်ဒိုနီးရှား	၆၄၆၀၂၆၅	၆၂၈၄၃၈၂	၁၅၈၃၄၅
၃။	မလေးရှား	၄၈၆၈၄၀၂	၄၈၀၈၉၀၉	၃၆၄၂၃
၄။	ထိုင်း	၄၆၈၇၂၈၁	၄၆၄၉၅၀၉	၃၂၈၈၂
၅။	ဖိလစ်ပိုင်	၃၉၈၆၀၂၈	၃၈၉၇၄၀၈	၆၃၅၈၂
၆။	စင်ကာပူ	၂၀၁၇၂၆၁	၁၉၂၃၃၉၀	၁၆၄၆
၇။	မြန်မာ	၆၂၉၃၇၆	၆၀၃၀၁၄	၁၉၄၇၁
၈။	ဘရူနိုင်း	၂၃၁၈၃၃	၂၂၁၄၀	၂၂၅
၉။	လာအို	၂၁၆၁၀၁	၂၀၈၃၄၄	၇၅၈
၁၀။	ကမ္ဘောဒီးယား	၁၃၇၉၇၅	၁၃၄၈၅၄	၃၀၅၆

သထုံမြို့၌ ကျောင်းသူကျောင်းသားများ စာဖတ်ရိုက်မြှင့်မားရေး နယ်လှည့်စာကြည့်တိုက် ဖွင့်လှစ်

သထုံ အောက်တိုဘာ ၁၈

မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့နယ်တွင် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် ပညာရေးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းက သိမ်ကုန်းရပ်ကွက်ရှိ ဦးဖြူ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း၌ နယ်လှည့်စာကြည့်တိုက် ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ကြသည်။

နယ်လှည့်စာကြည့်တိုက် ဖွင့်လှစ်ရာတွင် ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အားလပ်ချိန်ကို အကျိုးရှိစွာအသုံးပြုကြရေး၊ ကျောင်းစာကိုကြိုးစားကြသလို ဗဟုသုတတိုးပွားရေးအတွက် ပြင်ပ စာပေများကိုပါ လေ့လာဖတ်ရှုကြရေးတို့ကို ဆွေးနွေးပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ခင်းကျင်းထားသည့် စာအုပ်စာစောင်များကို စိတ်ကြိုက်ရွေးချယ်ဖတ်ရှုကာ စာဖတ်စွမ်းရည်ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းများ ပြုလုပ် ကြသည်။

အဆိုပါ အသိပညာပေးလုပ်ငန်းတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဖတ်ရှုလေ့လာနိုင်ရန် ကလေးကဗျာများ၊ ရုပ်ပြပုံပြင်များ၊ စာစောင်များ စသည့် ကလေးများအသိပညာတိုးပွားရေး စာအုပ်စာပေများကို



ခင်းကျင်းပြသခြင်း၊ လက်ဝယ်အရောက်ငှားရမ်းပေးခြင်းတို့အပြင် စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေး၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်၊ ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး စသည့် အသိပညာပေး နံရံကပ်စာစောင်များကို ခင်းကျင်းပြသရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက စိတ်ပါဝင်စားစွာ ကြည့်ရှုလေ့လာကြကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်ပြန်/ဆက်

စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်စာအုပ်များ အခမဲ့ရယူနိုင်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၈

စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်စာအုပ် Myanmar Food Guide လိုအပ်သူများသည် မိမိလုပ်ငန်းလိပ်စာကတ်ပေး၍ အခမဲ့ လာရောက် ထုတ်ယူနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်စာအုပ်ကို ၂၀၀၈ ခုနှစ်တွင် စတင် ထုတ်ဝေခဲ့ပြီး စားသောက်ကုန်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအချက်အလက် ပေါင်း ၄၆၀၀ ကျော်ကို လွယ်လင့်တကူ ရှာဖွေနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်စာအုပ် လိုအပ်သူများသည် အပတ်စဉ် တနင်္လာနေ့မှ သောကြာနေ့အထိ ရုံးချိန် နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအတွင်း မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် ရွှေပြည်စုံဈေး ၈ လွှာတွင် လာရောက်ထုတ်ယူနိုင်သည်။

စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်းနှင့် သက်ဆိုင်သော ပြည်တွင်းပြည်ပ သတင်းများ၊ ဗဟုသုတနှင့် အကြောင်းအရာများကို Food Guide Website <https://www.foodindustrydirectory.com.mm/> နှင့် Facebook Page တွင် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဖတ်ရှုနိုင်ကြောင်းသိရသည်။

မျိုးမင်းသူရ

ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်နဲ့ ပြင်သစ်တိုက်စစ်မှူး ဘင်ဇီမာ ဘလွန်းဒီအောဆု ပထမဆုံးအကြိမ် ဆွတ်ခူး



ရီးယဲလ်မက်ဒရစ် အသင်းနဲ့ ပြင်သစ်အသင်းတို့ရဲ့ တိုက်စစ်မှူး ဘင်ဇီမာဟာ ကမ္ဘာ့အကောင်းဆုံး ကစားသမားကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်တဲ့ ဘလွန်းဒီအောဆုကို ပထမဆုံး အကြိမ်အဖြစ် ရယူဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

တိုက်စစ်မှူး ဘင်ဇီမာဟာ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ဘောလုံးရာသီ အတွင်းက ရီးယဲလ်မက်ဒရစ် အသင်းနဲ့အတူ ပွဲစဉ် စုစုပေါင်း ၄၆ ပွဲမှာ သွင်းဂိုး ၄၄ ဂိုးအထိ သွင်းယူနိုင်ခဲ့ပြီး ချန်ပီယံလိဂ် ဖလားနဲ့ စပိန်လာလီဂါဖလား တို့ကို ရယူပေးနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

တိုက်စစ်မှူး ဘင်ဇီမာဟာ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းမှ ဆီနီဂေါ တိုက်စစ်မှူး ဆာဒီယိုမာနေနဲ့ မန်စီးစီးအသင်းမှ ဘယ်လ်ဂျီယံ ကွင်းလယ်ကစားသမား ကီဗင် ဒီဘရိုင်းတို့ကို ကျော်ဖြတ်ကာ ဘလွန်းဒီအောဆုကို ရယူဆွတ်ခူး နိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

ဘလွန်းဒီအောဆုကို နောက်ဆုံး ၁၃ ကြိမ်မှာ ၁၂ ကြိမ်က တိုက်စစ်မှူး မက်ဆီနဲ့ တိုက်စစ်မှူး စီရီနယ်လ်ဒို တို့က ရယူဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး တိုက်စစ်မှူး မက်ဆီက ခုနှစ်ကြိမ်၊ တိုက်စစ်မှူး စီရီနယ်လ်ဒိုက ငါးကြိမ် ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ယခုနှစ်အတွင်း ပေးအပ်ချီးမြှင့် တဲ့ကမ္ဘာ့အကောင်းဆုံးအမျိုးသမီး ကစားသမားဆုကိုတော့ ဘာစီ လိုနာ အမျိုးသမီးအသင်းမှ ပူတဲလ်လက်စ်က ရယူဆွတ်ခူး နိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ တိုက်စစ်မှူး ဘင်ဇီမာဟာ ၁၉၉၈ ခုနှစ် နောက်ပိုင်း ပထမဆုံးရယူဆွတ်ခူး နိုင်ခဲ့တဲ့ ပြင်သစ်ကစားသမား ဖြစ်ပြီး ၁၉၉၈ ခုနှစ်က တိုက်စစ် မှူး ဇီဒနန်းက ဘလွန်းဒီအောဆုကို ပြင်သစ်နိုင်ငံ ကိုယ်စားပြု ကစား သမားတစ်ဦးအနေနဲ့ နောက်ဆုံး ရယူဆွတ်ခူးခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

အသက် ၃၄ နှစ်အရွယ်ရှိ တိုက်စစ်မှူး ဘင်ဇီမာဟာ ၂၀၀၉ ခုနှစ်ကတည်းက ရီးယဲလ် မက်ဒရစ်အသင်းမှာ ကစားခဲ့တာ ဖြစ်ပြီး နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်မှာ ကာတာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမယ့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲမှာ ပြင်သစ် နိုင်ငံ လက်ရွေးစင်အသင်းနဲ့အတူ ပွဲထွက်ကစားခွင့်ရဖို့ မျှော်လင့် ထားတာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ပေးအပ်ချီးမြှင့်တဲ့ ဘလွန်းဒီအော ဆုကို ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှ သတင်းစာ ပညာရှင် ၁၀၀ က မဲပေးရွေးချယ် ခဲ့တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ငွေကြယ်

*** အောင်လအန်ဆန်ဆု**
အောင်လအန်ဆန်ဆုသည် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီတွင် ရုရှားနိုင်ငံသား ဗစ်တာလီဘစ်ဒက်ရှ်နှင့် ထိုးသတ် ပြီးနောက် ယခုမှ ပြန်လည်ထိုးသတ်ခြင်းဖြစ်သည်။ အောင်လအန်ဆန်ဆုသည် ယခင်က မစ်ဒယ်ဝိတ်တန်း နှင့် လိုက်ဟဲဗီးဝိတ်တန်း ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံအဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ခဲ့သော်လည်း ၂၀၂၀ အောက်တိုဘာနှင့် ၂၀၂၁ ဧပြီတွင် အရေးနိမ့်ကာ လက်လွှတ်ခဲ့ရ ပြီးနောက် စိန်ခေါ်ပွဲများသာ ထိုးသတ်နေရခြင်း ဖြစ်သည်။ အောင်လအန်ဆန်ဆုသည် ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံ ခါးပတ် လက်လွှတ်ခဲ့ရပြီးနောက် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇူလိုင်တွင် ဘရာဇီးနိုင်ငံသား လီအန်ဒရီနှင့် ထိုးသတ်ခဲ့ရာ အနိုင်ရခဲ့သော်လည်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီတွင် ရုရှားနိုင်ငံသား ဗစ်တာလီဘစ်ဒက်ရှ် နှင့် ထိုးသတ်ရာတွင် အမှတ်ဖြင့် အရေးနိမ့် ခဲ့သည်။

အောင်လအန်ဆန်ဆုသည် ယခုနှစ်အတွင်း ဒုတိယမြောက် စိန်ခေါ်ပွဲ ထိုးသတ်ခြင်းဖြစ်ပြီး ဂျပန်နိုင်ငံသား အိုကာမိမှာမူ ၂၀၁၉ နောက်ပိုင်း စိန်ခေါ်ပွဲ ပြန်လည်ထိုးသတ်ခြင်းဖြစ်သည်။

သတင်း- ကိုညီလေး
ဓာတ်ပုံ- ONE Championship

အမျိုးသမီးလိဂ်ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၄) ကျင်းပပြီးစီး

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၈ ၂၀၂၂ ရာသီ မြန်မာအမျိုးသမီး လိဂ်ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၄) ကို အောက်တို ဘာ ၁၆ ရက်နှင့် ၁၇ ရက်က ကျင်းပခဲ့ပြီး အားကစားနှင့်ကာယ ပညာဦးစီးဌာနအသင်း ဦးဆောင် လျက်ရှိသည်။

ပွဲစဉ် (၄) တွင် လက်ရှိချန်ပီယံ အား/ကာသိပွဲအသင်းက သစ္စာ အားမာန်အသင်းကို နှစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီး ဌာနအသင်းက Young Lionesses အသင်းကို နှစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ မြဝတီ အသင်းက YREO အသင်းကို

နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီး ဌာနအသင်းသည် ယခုပွဲ ထပ်မံ အနိုင်ရခဲ့သဖြင့် ထိပ်ဆုံးတွင် ဆက်လက် ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ပွဲစဉ် (၄) အပြီးတွင် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီး ဌာနအသင်းက လေးပွဲကစား ရမှတ်ကိုးမှတ်ဖြင့် ဦးဆောင်နေပြီး လက်ရှိချန်ပီယံ အား/ကာသိပွဲ အသင်းနှင့် မြဝတီအသင်းက သုံးပွဲကစား ခုနှစ်မှတ်စီ၊ သစ္စာ အားမာန်အသင်းက သုံးပွဲကစား မြောက်မှတ်၊ YREO အသင်းနှင့် Young Lionesses အသင်းတို့က လေးပွဲကစား သုံးမှတ်စီရထားပြီး တနင်္သာရီအသင်းမှာမူ သုံးပွဲ ကစား သုံးပွဲစလုံးရှုံးကာ အမှတ် မရသေးပေ။ သတင်း- ကိုညီလေး ဓာတ်ပုံ- MWL



မြဝတီအသင်းနှင့် YREO အသင်း ယှဉ်ပြိုင်နေစဉ်။

အနုပညာ



တေးဂီတအဖွဲ့ BTS မှ ဂျင် စစ်မှုစတင်ထမ်းဆောင်မည်

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသား တေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ BTS ဟာ စစ်မှု ထမ်းဆောင်မှာဖြစ်ကြောင်း အဖွဲ့ရဲ့ အေဂျင်စီဘက်က လတ်တလော ထုတ်ပြန်ခဲ့တယ်လို့ အော့ကပေါ့ပဲ ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

BTS အနေနဲ့ စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းမှ ကင်းလွတ် ခွင့်ရ မရကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီးနောက် စစ်မှုထမ်းဆောင် ဖို့ရာဖြစ်လာတာပါ။ အဖွဲ့အနေနဲ့ စစ်မှုထမ်းဆောင်မှာ ဖြစ်ကြောင်း ဘစ်ဟစ်မြူးဇစ်က အောက်တိုဘာ ၁၇ ရက်မှာ တရားဝင်ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါတယ်။

အဖွဲ့ဝင်တွေအနက် အသက်ကြီးဆုံးအဖွဲ့ဝင် ဖြစ်တဲ့ ဂျင်က စစ်မှုစတင်ထမ်းဆောင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိမှာ အသက် ၃၀ ခန့်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ ဂျင်ဟာ ယခု

နှစ်ကုန်ပိုင်းအထိ စစ်မှုထမ်းဆောင်ဖို့ကို ဆိုင်းငံ့ခွင့် တောင်းခံထားတာကိုလည်း ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းခဲ့ပါ တယ်။ သူဟာ စစ်မှုထမ်းဆောင်ဖို့ရာ အမိန့်ရချင်း မှာပင်တာဝန်တွေကို အချိန်ပြည့်စစ်သားတစ်ဦးအဖြစ် ထမ်းဆောင်ဖို့ရာ ရှိနေပါတယ်။

BTS အနေနဲ့ စစ်မှုထမ်းဆောင်မယ့်အပေါ် အေဂျင်စီအနေနဲ့ ဂုဏ်ယူမိကြောင်းနဲ့ အခြားသော အဖွဲ့ဝင်တွေဟာလည်း အသက်အရွယ်အစဉ်အတိုင်း စစ်မှုထမ်းဆောင်ကြမှာဖြစ်တာကြောင့် ၂၀၂၅ ခုနှစ် နောက်ပိုင်းမှာတော့ အဖွဲ့ဝင်အစုံအလင် အနုပညာ လှုပ်ရှားမှုတွေ အတူ ပြန်လည်လုပ်ဆောင်နိုင်မှာဖြစ် ကြောင်းလည်း အေဂျင်စီဘက်က ထည့်သွင်းရေးသား ဖော်ပြခဲ့တာ တွေ့ရပါတယ်။

Squid Game ရာသီသစ်ရဲ့ ဇာတ်လမ်းတွဲတစ်ပိုင်းအတွက် အနုပညာချီးမြှင့်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ခုနစ်သိန်းခန့် လီဂျန်ဂျယ်ရရှိ

တောင်ကိုရီးယားမင်းသား လီဂျန်ဂျယ်ဟာ Squid Game ဇာတ်လမ်းတွဲမှာ ပါဝင်သရုပ်ဆောင် ထားပြီး အဆိုပါ ဇာတ်လမ်းတွဲ အောင်မြင်မှုတွေနဲ့ အတူ အနုပညာထူးချွန်ဆုတွေ ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့သူလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုပါ ဇာတ်လမ်းတွဲရဲ့ ဒုတိယမြောက် ရာသီကို မကြာမီရိုက်ကူးတော့မှာဖြစ်ပြီး ယင်း

ဇာတ်လမ်းတွဲသစ်မှာ အပိုင်းတစ်ပိုင်းစီအတွက် လီဂျန်ဂျယ်ဟာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ခုနစ်သိန်းခန့် ရရှိကြောင်း အော့ကပေါ့ပဲဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသား ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

လီဂျန်ဂျယ်ရဲ့ အနုပညာဝင်ငွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဒေသတွင်း မီဒီယာတစ်ခုက လတ်တလော ရေးသား ဖော်ပြခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ နက်ဖ်လစ်ဇိက ရိုက်ကူး ထုတ်လွှင့်မယ့် အဆိုပါဇာတ်လမ်းတွဲသစ်ဟာ ပထမ ဇာတ်လမ်းတွဲမှာလို အပိုင်း ကိုးပိုင်း ပါဝင်မယ့်ဆိုပါက လီဂျန်ဂျယ်အနေနဲ့ ယင်းဇာတ်လမ်းတွဲမှာ ပါဝင် သရုပ်ဆောင်ပေးတဲ့အတွက် အနုပညာချီးမြှင့်ငွေ ကိုရီးယား ဝမ် ကိုးဘီလီယံခန့် ရရှိမှာလည်း ဖြစ်ပါ တယ်။

Squid Game Season 2 ကို လာမယ့်နှစ်အတွင်း စတင်ရိုက်ကူးနိုင်ဖွယ်ရှိပြီး လက်ရှိမှာတော့ ပါဝင် သရုပ်ဆောင်ကြမယ့်သူတွေနဲ့ သဘောတူညီမှုတွေ ရရှိထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုပါဇာတ်လမ်းတွဲသစ်မှာ မင်းသား လီဗြောင့်ဟွန်းလည်း အဓိကဇာတ်ဆောင် တစ်ဦးအဖြစ်ပါဝင်ထားပြီး ဇာတ်လမ်းတွဲသစ်အတွက် ရိုက်ကူးရေးစရိတ်အနေနဲ့ ဝမ်ဘီလီယံ ၁၀၀ လျာထား ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။



အေးပြည့် စုစည်းသည်

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်ပုဒ္ဓရုပ်ပွားဆင်းတုတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်လာမည့် မာရဝိဇယပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် အလှူငွေထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရေးနှိုးဆော်ခြင်း



ကျောက်စာရုံစေတီ(၁၂ x ၁၂x ၁၈)ပေ ၁ ဆူ တန်ဖိုး-၂၇၉ သိန်း



မုစလိန္နအိုင်

၁။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သည့် (၇)ရက်သား၊ သမီး၊ ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမတို့က မာရဝိဇယပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထေရဝါဒပုဒ္ဓသာသနာတော်ထွန်းလင်းတောက်ပလျက်ရှိသည်ကို ကမ္ဘာကိုပြသရန်၊ တိုင်းပြည်အေးချမ်းသာယာမှုရှိစေရန်၊ ရုပ်ပွားတော် မြတ်ကြီးအား ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပဘုရားဖူးများလာရောက်ခြင်းဖြင့် ဒေသတိုးတက်စည်ကားမှုကို အထောက်အကူဖြစ်စေရန်၊ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအား အထောက်အကူဖြစ်စေရန် ရည်သန်လျက် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ ဒက္ခိကသီရိမြို့နယ်အတွင်း၌ သာသနာတော်ထုံး၊ ရုပ်ပွားဆင်းတုတော်ထုံး၊ မြန်မာ့ရိုးရာတည်ထုံးများနှင့်အညီ တည်ဆောက်ပူဇော်လျက် ရှိပါသည်။

၂။ မာရဝိဇယပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအား တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများ၊ စေတနာရှင်များ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတို့၏ စုပေါင်းလှူဒါန်းမှုဖြင့် အောက်ပါအတိုင်းတည်ဆောက်ပူဇော်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်-

စဉ်	လှူဒါန်းနိုင်သည့်အမျိုးအစား	တန်ဖိုး (ကျပ်သိန်း)	လှူဒါန်းနိုင်သည့် အရေအတွက်	လှူဒါန်းပြီး အရေအတွက်	လှူဒါန်းရန်ကျန်ရှိ အရေအတွက်	စဉ်	လှူဒါန်းနိုင်သည့်အမျိုးအစား	တန်ဖိုး (ကျပ်သိန်း)	လှူဒါန်းနိုင်သည့် အရေအတွက်	လှူဒါန်းပြီး အရေအတွက်	လှူဒါန်းရန်ကျန်ရှိ အရေအတွက်
၁။	ကျောက်စာရုံစေတီ ၁ ဆူ(ပိဋကသုံးပုံ မြန်မာပါဠိနှင့် ရိုမန်အင်္ဂလိပ် ၂ ချပ်ပါ)	၂၇၉.၀၀	၇၂၀ ဆူ	၄၄၄ ဆူ	၂၇၆ ဆူ	၁၃။	ကြေးပြား ၁ ကျင်း	၂.၀၀	၁၇၃၆.၀၈ ကျင်း	၁၃၁ ကျင်း	၁၆၀၅.၀၈ ကျင်း
၂။	သာသနာ့ဗိမာန်တော်(သိမ်တော်ကြီး)(၂၈x၂၀၅)ပေ	၄၀၀၀၀	၁ လုံး	၁၃၀၀၀ သိန်း	၂၇၀၀၀ သိန်း	၁၄။	မုစလိန္နအိုင်	၁၀၅၁၉.၀၀	၁	၁၅၀၀ သိန်း	၉၀၁၉ သိန်း
၃။	ရေပန်းအသေး(အချင်း ၁၅ ပေ၊ အမြင့် ၉ ပေ)	၈၀၅.၀၀	၁၈ ခု	၁ ခု	၁၇ ခု	(က)	အဝင်မုခ်အဆောက်အဦ စကျင်မြန်မာမှု လုပ်ငန်း(အတွင်းမီးအပါ)	၃၅၃၆.၀၀	၁ ခု	-	၁ ခု
၄။	High Mast မီးတိုင်(၂၀ မီတာ) ၁ တိုင်လျှင်	၄၉၄.၀၀	၉ တိုင်	၁ တိုင်	၈ တိုင်	(ခ)	ရေကန်ဆောက်လုပ်ခြင်း(၃၁၅ ပေ x ၂၃၄ ပေ)	၁၆၂၄.၀၀	၁ ကန်	-	၁ ကန်
၅။	မဟာရံတံတိုင်း၏မြေထိန်းနံရံ(၁၀ ပေ ၁ ခန်း)	၇၂.၀၀	၂၀ ခန်း	၈ ခန်း	၁၂ ခန်း	(ဂ)	ရေကန်အတွင်းပတ်လမ်းနှင့် လက်ရန်းလုပ်ငန်း	၉၁၇.၀၀	၁ ခု	-	၁ ခု
၆။	မြန်မာမှုတစ်ဖက်လှ ခြံစည်းရိုး ၂၇ ပေခန်း	၃၁.၀၀	၄၅၅ ခန်း	၅၈ ခန်း	၃၉၇ ခန်း	(ဃ)	ရေကန်အပြင်ပတ်လမ်းဘေးလှေကား	၁၀၀၈.၀၀	၁ ခု	-	၁ ခု
၇။	မဟာရံတံတိုင်းရှိ ထောင့်တိုင်(စကျင်မြန်မာမှုပါ)	၁၅.၀၀	၅၀ တိုင်	၄၃ တိုင်	၇ တိုင်	၂	စင်းနှင့်လက်ရန်းလုပ်ငန်း	-	-	-	-
၈။	လမ်းမီးတိုင်(၉ မီတာ) ၁ တိုင်လျှင်	၁၀.၀၀	၁၈၀ တိုင်	၁၈၀ တိုင်	-	(င)	ရေကန်ပတ်လမ်းမီးတိုင်များထွန်းညှိပေးခြင်း လုပ်ငန်း(၁ တိုင် ၉.၅ သိန်း)	၇၀၃.၀၀	၇၄ တိုင်	-	၇၄ တိုင်
၉။	မဟာရံတံတိုင်း စိန်တောင်စကျင်ကနုတ်ပန်း (စကျင်မြန်မာမှုပါ)	၇.၀၀	၆၅၂ ခု	၁၁၆ ခု	၅၃၆ ခု	၁၅။	ချောင်းမြောင်းမြေထိန်းနံရံ(၁၂ ပေ x ၁၇၆ ပေ)	၁၉၃.၀၀	၈၂ ခု	-	၈၂ ခု
၁၀။	စကျင်ကျောက်ပြား ၁ ကျင်းနှုန်း	၄.၇၀	၂၁၁၉.၅၃ ကျင်း	၆၁ ကျင်း	၂၀၅၈.၅၃ ကျင်း	၁၆။	ပိဋကသုံးပုံကျမ်းစာအုပ်များ(မြန်မာပါဠိနှင့် ရိုမန်အင်္ဂလိပ် ၂ ချက်နှာစီပါ)လှူဒါန်းနိုင်ရေး [၅၃ ကျမ်း(၄၀ အုပ်)]တစ်စုံလျှင်	၁၂.၀၀	၅၀၀ စုံ	၁၆၅ စုံ	၃၃၅ စုံ
၁၁။	မဟာရံတံတိုင်း(အင်္ဂတေမြန်မာမှု)	၄.၁၀	၂၁၈.၁၄ ကျင်း	၂၄ ကျင်း	၁၉၄.၁၄ ကျင်း						
၁၂။	ကွန်ကရစ် ၈ လက်မထုခင်းခြင်း	၃.၆၀	၅၉၁၀.၆၆ ကျင်း	၂၀ ကျင်း	၅၈၉၀.၆၆ ကျင်း						

၃။ မာရဝိဇယပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၏ မဟာရံအတွင်း တည်ဆောက်လှူဒါန်းမည့် သာသနိကအဆောက်အဦများအတွက် ကြိုတင်လျာထားစာရင်းပေးသွင်းလှူဒါန်းထားကြသည့် ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများအနေဖြင့် မိမိတို့ရည်စူးလှူဒါန်းထားသည့် အလှူငွေများအားလည်းကောင်း၊ အထက်ပါတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အလှူငွေများထည့်ဝင် လှူဒါန်းလိုသည့် ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများသည်လည်းကောင်း၊ အင်းဝဘဏ်ငွေစာရင်းအမှတ်၊ ၁၀၀၀၁၀၀၀၁၃၃၅၆၁၇၊ မြဝတီဘဏ်ငွေစာရင်းအမှတ်၊ ၁၀၀၀၁၀၀၀၁၇၆၆၆၆၊ ကမ္ဘောဇဘဏ်ငွေစာရင်းအမှတ်၊ ၀၃၄၃၀၂၀၁၇၀၀၂၈၇၀၀၁ တို့သို့ ငွေသားဖြင့်ဖြစ်စေ၊ Account Transfer ဖြင့်ဖြစ်စေ ဦးစွာဆက်သွယ်ပေးသွင်းလှူဒါန်းနိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များတွင် စုံစမ်းနိုင်ပါကြောင်း နိဗ္ဗာန်အကျိုးမျှော်၍ အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်-

- (က) ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးအောင်ကျော်ဇော ၀၉-၆၅၀၁၉၉၉၉၆၊ ၀၃၆-၃၁၀၀၅
- (ခ) ဒေါ်အေးအေးကြည် ၀၉-၄၂၉၇၂၂၅၄၈၊ ၀၉-၂၅၅၈၂၅၂၁၆

ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံဟာ ရှေးနှစ်ပေါင်းများစွာကတည်းက တိုင်းရင်းသား တွေစုစည်းနေထိုင်ခဲ့ကြတဲ့ နိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ဒေသ၊ နယ်မြေ အလိုက် အုပ်ချုပ်မှုပုံစံတွေ ကွဲပြားခဲ့သော်လည်း လွတ်လပ်ရေးမဆုံးရှုံးမီ ကာလကတည်းက နိုင်ငံအဝှမ်းမှာ ပင်မအုပ်ချုပ်ကွပ်ကဲမှုရှိတဲ့ပုံစံနဲ့ အုပ်ချုပ်ခဲ့ပါတယ်။ လွတ်လပ်ရေးရရှိတော့လည်း တစ်နိုင်ငံလုံး၊ ပြည်ထောင်စုတစ်ခုလုံး စုစည်းလွတ်လပ်ရေးရရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် ရှေးယခင်ကတည်းက ပြည်ထောင်စုစနစ်နဲ့ စုစည်း တည်ဆောက်ခဲ့တဲ့ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံအနေနဲ့ ဒီပြည်ထောင်စုစနစ်ကို ခိုင်မာသည်ထက်ခိုင်မာအောင် ခေတ်နဲ့အညီ တည်ဆောက်ကြမသာ နိုင်ငံတော်တည်တံ့ခိုင်မြဲမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ၁ နှစ်နှင့် ၆ လ (၁၈ လ)ပြည့် နိုင်ငံတော်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့မှုနှင့် ပတ်သက်၍ ပြောကြားသည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

၁-၈-၂၀၂၂

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA)ပါ အတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး
- (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ” ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး

၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကိုဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
- (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး

၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
- (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး

နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများအနေဖြင့် အမျိုးဂုဏ် ဇာတိဂုဏ်စောင့်ထိန်းရင်း ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို နှောင့်ယှက်ဖျက်ဆီးခြင်းမှ ကင်းဝေးစေရန် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းကာကွယ်ထိန်းသိမ်းသွားကြရမည်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၈ (၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီး ပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟို ဌာန-၂ ညီလာခံခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီ နာယက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် မှူးကြီး စိုးဝင်း တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စု တရားသူကြီးချုပ်၊ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ် များ၊ တရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီး များ၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ဆိုင်ရာ ခုံရုံးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်များ၊ နေပြည်တော် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေး စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း (၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။



အောင်လအန်ဆန်နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံသား အိုကာမိ ထိုးသတ်မည့် စိန်ခေါ်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက်တွင် ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၈

မြန်မာ MMA ဖိုက်တာ အောင်လအန်ဆန်နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံသား အိုကာမိ ထိုးသတ်မည့် စိန်ခေါ်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက်တွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ ONE Championship အဖွဲ့အစည်းသည် နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက်တွင် စင်ကာပူ နိုင်ငံ၌ ONE 163 အမည်ရ ပြိုင်ပွဲကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းပြိုင်ပွဲတွင် အောင်လ အန်ဆန်နှင့် အိုကာမိတို့၏ မစ်ဒယ်ဝိတ်တန်းစိန်ခေါ်ပွဲ ထည့်သွင်းကျင်းပမည် ဖြစ်သည်။ အောင်လအန်ဆန်နှင့် အိုကာမိသည် ပြီးခဲ့သည့်နှစ်ကတည်းက ထိုးသတ်မည့်ဟု သတင်းများထွက်ပေါ်ခဲ့သော်လည်း နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက်မှသာ ထိုးသတ်နိုင်ခြင်းဖြစ်သည်။ စာမျက်နှာ ၂၂ ကော်လံ ၄ သို့ ❖

ယနေ့ ဖတ်စရာ

ဓာတ်ခွဲမှုနာစုစုပေါင်း ၁၃၆၃၈ ခု စစ်ဆေးပြီးစီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၅၅၅ ဦး တွေ့ရှိ

စာမျက်နှာ - ၁၈

ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်နဲ့ ပြင်သစ်တိုက်စစ်မှူး ဘင်ဇီမာ ဘလွန်းဒီအောဆု ပထမဆုံးအကြိမ် ဆွတ်ခူး

စာမျက်နှာ - ၂၂



(၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်ပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနား ပုံရိပ်များ

(၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်ပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၁၈ ရက် ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၂ ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ အခမ်းအနား မြင်ကွင်းပုံရိပ်များကို စုစည်းဖော်ပြလိုက်ပါသည် -



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် (၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်ပွဲ နှင့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကား ပြောကြားစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် အရေး အကဲဖြတ်လုပ်ငန်းအဖွဲ့ကိုယ်စား အတွင်းရေးမှူး ဦးမင်းယုအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် အတီး အကဲဖြတ်လုပ်ငန်းအဖွဲ့ကိုယ်စား ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကိန်းအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်စဉ်။





နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ (၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်ပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားတွင် အနုပညာရှင်များ၏ ကပြဖျော်ဖြေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကြစဉ်။



ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေး ဦးစီးကော်မတီနာယက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း အခမ်းအနားတစ်ဦးအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်စဉ်။





(၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနား ပံ့ပိုးမှုများ

(၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၁၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်း ဗဟိုဌာန-၂ ညီလာခံခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အခမ်းအနားမြင်ကွင်းပံ့ပိုးမှုများကို စုစည်းဖော်ပြလိုက်ပါသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း (၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနား တွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ကယားပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားရိုးရာနှင့် ကျေးလက်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့အား ဂုဏ်ပြုဆု ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ကချင်ပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားရိုးရာနှင့် ကျေးလက်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့အား ဂုဏ်ပြုဆု ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တိုင်းရင်းသားရိုးရာနှင့် ကျေးလက်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့အား ဂုဏ်ပြုဆုပေးအပ် ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း မကွေးတိုင်းဒေသကြီး တိုင်းရင်းသားရိုးရာနှင့် ကျေးလက်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့အား ဂုဏ်ပြုဆုပေးအပ် ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တိုင်းရင်းသားရိုးရာနှင့် ကျေးလက်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့အား ဂုဏ်ပြုဆုပေးအပ် ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တိုင်းရင်းသားရိုးရာနှင့် ကျေးလက်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့အား ဂုဏ်ပြုဆုပေးအပ် ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း မွန်ပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားရိုးရာနှင့် ကျေးလက်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့အား ဂုဏ်ပြုဆုပေးအပ် ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ရခိုင်ပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားရိုးရာနှင့် ကျေးလက်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့အား ဂုဏ်ပြုဆုပေးအပ် ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ရှမ်းပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားရိုးရာနှင့် ကျေးလက်ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့အား ဂုဏ်ပြုဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တိုင်းရင်းသားရိုးရာနှင့် ကျေးလက်ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့အား ဂုဏ်ပြုဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် Jeng Phang နော်တောင် ဆုရရှိသူတစ်ဦးအား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဦးမောင်းဟာ ဆုရရှိသူတစ်ဦးအား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် စောဒန်နီယယ် ဆုရရှိသူတစ်ဦးအား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးထွဋ် ဆုရရှိသူတစ်ဦးအား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဦးရွှေကြိမ်း ဆုရရှိသူတစ်ဦးအား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့် ဆုရရှိသူတစ်ဦးအား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင် ဆုရရှိသူတစ်ဦးအား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင် ဆုရရှိသူတစ်ဦးအား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

အဆို ပြိုင်ပွဲဝင် တစ်ဦး၏ ယှဉ်ပြိုင်မှုကို တွေ့ရစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ (၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားတွင် အနုပညာရှင်များ၏ ကပြဖျော်ဖြေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစောထွန်းအောင်မြင့် ဆုရရှိသူတစ်ဦး အား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



(၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ပတ္တလားဖြင့် တီးခတ်ဖျော်ဖြေစဉ်။



(၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသူများကို တွေ့ရစဉ်။



အခြေခံပညာ (၁၀-၁၅) ကဗျာလွတ် အကပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရ ကရင်ပြည်နယ်မှ နန်းသင်္ဇင်အေးနှင့်အဖွဲ့ ကပြဖျော်ဖြေစဉ်။



အခြေခံပညာ (၁၀-၁၅) ပတ္တလားအတီးပြိုင်ပွဲ ပထမဆုရ မွန်ပြည်နယ်မှ မနွေးနွေးထက် တီးခတ် ဖျော်ဖြေစဉ်။



ဝါသနာရှင်ပထမတန်း အရေးပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှ ဦးဗိုလ်စိုးရေးသားသည့် ထိန်းသိမ်းစို့လေ ရိုးရာအမွေ တေးသီချင်းဖြင့် ဖျော်ဖြေစဉ်။



အမျိုးဂုဏ်ဇာတိဂုဏ် မြှင့်တင်ရေး တေးသီချင်းပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရ မောင်စွမ်းရည်ထက် ဖျော်ဖြေစဉ်။



(၂၃) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီး ပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသူများကို တွေ့ရစဉ်။



ဝါသနာရှင် ပထမတန်းဆင့် ရုပ်စုံသဘင် အဖွဲ့လိုက်ပြိုင်ပွဲ ပထမဆုရ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမှ မိုးပြည့်မြင့်မိုရ် ရုပ်စုံသဘင်အဖွဲ့ ကပြဖျော်ဖြေစဉ်။



(၂၃) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီး ပြိုင်ပွဲ ပြိုင်ပွဲဝင်များ၏ သီဆိုယဉ်ပြိုင်မှု ပုံရိပ်များကို တွေ့ရစဉ်။